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al Sindicatului

In întimpinarea celui de-al lll-lea
Congres ni partidului

O brigadă de fruntași
cinstea celui de-al lll-lea 

Congres al P.M.R., constructorii de 
mașini agricole de la Uzinele meta
lurgice „Vasile Roaită" din Capita
lă au introdus recent în fabricație 
de serie un tip de semănătoare uni
versală care reprezintă o variantă 
a semănătorii universale de păioase 
fabricate pînă acum, îmbunătățită 
din punct de vedere constructiv. 
Cu această mașină se poate însă- 
mînța o mare varietate de semințe, 
cum sînt: grîu, orz, ovăz, floarea- 
soarelui etc.

Fiind prevăzută cu comenzi hi
draulice, semănătoarea poate fi ma
nevrată cu ușurință de către tracto
rist. In fața mașinii sînt montate 
scormonitoare speciale care afinea
ză șl uniformizează solul în urma 
roților tractorului.

In vederea reducerii consumului 
de metal șt a cheltuielilor de ma
noperă, cadrul mașinii, care înainte 
se executa din profile de oțel lami
nat. se realizează acum din țevi la
minate.

(Agerpres)

să pregătim temeinic recoltarea I
Cu utilajul pregătit 
pentru campania 

de vara
Mecanizatorii de la S.M.T. Mlrcea 

Vodă, regiunea Constanța, au încheiat 
campania muncilor de primăvară cu 
un frumos rezultat. Planul de produc
ție de 17.999 hantri a fost depășit cu 
peste 5.500 de hantri.

Pentru a contribui la traducerea în 
viață a sarcinilor ce le stau în față, 
în aceste zile mecanizatorii de aici, 
paralel cu executarea lucrărilor de 
întreținere a culturilor prăsitoare, re
pară utilajul ce va fi folosit in mun
cile de vară.

Lucrind pe echipe și după metoda 
de lucru pe ansamble și subansamble 
de piese (borștangă, pompe injecție, 
banc de rodaj, radiatoare etc.), meca
nicii din ateliere au reușit ca să 
termine pînă in prezent reparația tu
turor celor 42 combine de păioase, 
tractate și autopropulsate, celor 21 
batoze, 34 secerători-legători și trac
toarelor cu reparații mai grele (gene
rale și capitale). Reparațiile mai ușoa
re ale tractoarelor (îngrijirile nr. 3 și 
4) se execută de către tractoriști la 
locul îor de muncă, in cadrul brigă
zilor permanente.

Fruntași în executarea 
de reparații s-au situat 
Dobre Ion, Mareș ion 
Constantin, precum și 
Racu Ion, Toader Anton

lucrărilor 
mecanicii 

șl Găitan 
mecanizatorii 
și alții.

L. ION

Accelerează ritmul 
de lucru 

la întreținerea 
culturilor

Brigada pe care o conduce comu
nistul Ion Ionică de la S.M.T. Bărcă- 
nești, regiunea Ploești, e fruntașă pe 
stațiune. Angajamentele luate în cin
stea Congresului partidului au fost 
îndeplinite. Brigada a economisit car
buranți și piese de schimb în valoa
re de 3.169 de lei și a executat 630 
de hantri peste plan. Angajamentul 
luat de brigadă prevedea depășirea 

planului cu 320 de hantri.

Imagini craiovene...

LIVRĂRI PESTE PLAN
• in cinstea Congresului partidului 

nostru, numeroase gospodării agri
cole de stat gălățene s au angajat să 
livreze statului cantități sporite de 
lapte Astfel, cele trei gospodării de 
stat din raionul Bujoru au livrat 
peȘte plan pînă la 1 iunie, 924 de 
hl. de lapte, cele din raionul Foc
șani 565 de hl, iar unitățile din 
raionul Galați aproape 200 de hl.

Acestea din.urmă au realizat pes
te plan șl 20 de tone de carne. Prin
tre gospodăriile care au realizat 
producții de carne peste plan sînt șl 
cele din raionul Filimon Sîrbu, Căi- 
mățul șl Bujoru care l-au depășit cu 
peste 5, cu 8 și respectiv, cu 11 tone. 
La producția de ouă pentru consum 
gospodăriile agricole de stat Pisc, 
Vădenl, Folteștl, Slobozia-Clorăști, 
Mălcăneștl șt Ivești au depășit pla
nul cu 32.000 de ouă.

Oriunde te-ai duce, oriunde te-ai 
opri, în oricare din unitățile agricole 
din patria noastră, toate discuțiile, 
toate gîndurile, toate faptele te fac 
să simți că ne aflăm in pragul unui 
mare eveniment. Apropiatul Congres 
al partidului dă oamenilor muncii de 
pe ogoarele patriei noi puteri, noi 
imbolduri spre înfăptuiri din ce in ce 
mai mari. Peste tot oamenii discută cu 
însuflețire obiectivele puse in față de 
partid prin proiectul de Directive și 
pornesc cu entuziasm la infăptuirea 
acestora. O vizită făcută zilele trecute 
in citeva din unitățile agricole craio- 
vene mi-a dat prilejul să surprind ci
teva din gîndurile, frămmtările și fap
tele cu care oamenii muncii din aceste 
unități intîmpină Congresul partidului.

CEL PUȚIN 6.000 KG 
PORUMB LA HECTAR

i
Popas la brigada din Rast a gospo

dăriei de stat Băilești. La sediul bri
găzii e liniște de parcă ai zice că de 
multă vreme n-a mal călcat picior de 
om pe aici. E și normal. Ne aflăm în 
plină campanie de întreținere a cultu
rilor. Nu- ml-e greu insă să-l, găsesc 
pe brigadierul Sandu Vasile. Cimpul

e aproape. Pe cimp nu-l aflu insă 
numai pe brigadier. E și ing. Bora Ion, 
directorul gospodăriei, sint și tractoriș
tii Barbu Ion și Cătărieanu Dumitru 
care lucrează la prășitul florii-soarelui, 
sînt muncitorii care prășesc manual la 
porumb și floarea-soare!ui. E la amia
ză, arșiță, dar munca e în toi.
- Dăm zor să terminăm prașila II 

la floarea-soarelui și pe prima la 
porumb, îmi spune brigadierul Sandu. 
Ploile ne-au cam ținut 
cum vedeți buruienile 
Numai că nici noi nu 
în sîn. De la noi, de 
de stat se așteaptă 
Proiectul de Directive spune clar : gos
podăriile agricole de stat trebuie să 
ajungă în 1965 la 3.200—3.500 kg de 
porumb boabe la ha. Tocmai de aceia 
trebuie să dăm o îngrijire atentă cul
turilor.

— Și în acest an credeți 
realizați această producție ? 
pe brigadier.

Se uită mirat la mine :
— Cum, numai atît ? mă 

la rîndul lui. Nu vedeți colo 
rile alea de pămînt ? Sînt canalele de 
irigație. In acest an toate cele 240 de 
hectare cu porumb pe care le avem

pe loc și după 
atît așteaptă, 

stăm cu miinile 
la aospodăriile 
producții mari.

că o să 
îl întreb

întreabă 
ridicătu-

In vizită la prieteni vechi
— Kommen Sie nicht auch zu uns 

um unser Geflugel zu be.’jchtigen ?
Cu aceste cuvinte rostite prietenește, 

colectivista Ana Bischopf mă invita să 
pășesc pe portița crescătoriei de păsări 
a colectivei din Orțișoara. După ce le-a 
dat păsărilor ultimele boabe din tain 
m-a poftit să-mi arate puii și bobocii 
de rață care nici n-au 'împlinit o săp- 
tămin'ă de cind au ieșit din rafturile 
incubatoarelor de la G.A.S. Giarmata.

— In fiecare an noi am crescut ci
teva mii de păsări și am livrat statului 
zeci de mii de ouă, imi spune tov. Ana 
Bischopf, Și in acest an vom crește 
2.000 de rațe și probabil peste 1.500 de 

' găini. După părerea noastră rațele sint 
mai avantajoase: la cinci luai încep să 
se ouă, obținem puf și circa 130 de 
ouă anual. Și in plus sint mai rezisten- 
te, le putem crește pe eleșteu fără să 
ne dea mare bătaie de cap.

Eu, ca crescătoare de păsări, am re
ținut cu bucurie acea parte din proiec
tul de Directive ale celui de-al lll-lea 
Congres al partidului in care se snune 
că va trebui să se extindă creșterea 
păsărilor pentru carne și ouă.

— Noi sintem o gospodărie așezată 
In apropierea a două mari orașe, cen
tre industriale importante: Timișoara 
șt Arad interveni brigadierul Pledau). 
Matei. De aceea ne gindim să dezvol
tăm șt ma< mult pe lingă sectorul 

• taurin' și por Cin creșterea păsărilpr.
Poate peste citiva ani o șă începem 
și noi să creștem puii in baterii, cu 
raze ultraviolete. Mărețele obiective din 
proiectul de Directive ne-au deschis n'x 

■. căi pe care Ic vom urma cu deplină 
inc'edere

— Am vizitat, in cadrul unui schimb 
de experiență, gospodăria de stat Gtar- 
matt și am văzut o adevărată uzină 
de păsări. De atunci îmi stăruie in gind 
că și not vom moderniza tot mai mult 
acest sector, adaugă cu convingere 
gazda noastră.

Inchipuiți-vă gălăgia și hărmălaia pe 
care o pot face 77 de grăsuni care văd 
că îngrijitorul le aduce cu brațele pli
ne tri}oi verde.

După ce i a potolit șl pe cei mal Eu lucrez numai la porci de cind ani 
recalcitranți, îngrijitorul Tipei Ion vine intrat în gospodărie adicăde 7 ani.
o țtră spre noi să stea de vorbă doar, 
cit își fuma o țigară. Cunoaște fiecare 
din prevederile proiectului de Directive 
referitoare la creșterea animalelor.

— Eu știu o vorbă veche de la bă-

FILE DE CARNET
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trini: dacă n-ai carne de porc ești 
ca și flămtnd. Ca efectivul de porci să 
ajungă pe (ară în 1965 la Circa 
7.500.000 de capete va trebui să con
tribuim și noi, gospodăriile agricole co
lective.

De pe urma lor mi-am făcut casă, 
mi-am luat vacă, mobilă, biciclete.

Faceți o socoteală: 700 de zile-muncă 
— ale mele și ale soției — înmulțite cu 
40 de lei și veți afla venitul nostru a- 
nual. Trebuie să-ți plncă însă această 

. muncă, s-o faci cu dragoste. Uneori, 
noi ingrijitorii ..stăm și nopțile lingă 
cite un porc bolnav sau lingă o scroa
fă care are o fătare grea. Cu fiecare an 
am învățat lucruri noi. Bunăoară lna-‘ 
inte de a participa la cursurile agro
zootehnice nu știam cit de importante 
sînt furajele ude in hrănirea animale-

LUCIAN CURSARU

la această brigadă le vom iriga prin 
aspersiune. Zilele acestea se vor ter
mina lucrările de amenajare a siste
mului de irigare urmind ca In curirtd 
să dăm drumul la apă. In condiții de 
irigare nici nu ne gindim să obținem 
mai puțin de 6.000 de kg de porumb 
boabe la ha.

OAMENI IN HALATE ALBE

Ne aflăm la stațiunea experimen
tală legumicolă Ișalnița. Și aici, în 
această tînără unitate de cercetări 
agricole, se simte că oamenii se află 
în preajma unui mare eveniment. 
Pretutindeni, în cîmp și laboratoare, in- 
tîlnesc oameni în halate albe muncind 
cu rîvnă.

- Zilele trecute am dezbătut proiec
tul de Directive, imi spune tov. Popi- 
lian Ion, directorul stațiunii. Cercetă
torii, tehnicienii și muncitorii din sta
țiunea noastră, s-au angajat cu acest 
prilej să dea în acest an peste plan, 
peste 50 tone de legume de consum 
și 1 tonă de semințe mici de legume. 
De asemenea, cercetătorii s-au anga
jat să lupte pentru îmbunătățirea soiu
rilor de legume existente și să creeze 
altele noi, mai productive, mai cores
punzătoare condițiilor de climă și sol 
ale regiunii Craiova. împreună cu ingi
nerul Poli Virgil, de la laboratorul de 
ameliorare, străbat cimpurile de expe
riență, împestrițate cu sute de tăblițe 
albe, și sectorul de producție.

La răsadnițe, tehniclcnul Ușurelu Lu
cian, face copilitul la cultura forțată 
de vinete, cîntărind cu atenție copilii in 
vederea stabilirii raportului dintre ma
sa vegetativă și fructe. Ceva mai de
parte, la cultura de roșii, muncitorii 
Budulan Gheorghe și Băcănoiu Ion, 
cu aparatele in spate, aplică stropirea 
cu zeamă bordeleză. Laborantul Bun
dă Gheorghe de la laboratorul de 
agrotehnică, dozează îngrășăminteie 
chimice care trebuie administrate în 
parcelele de tomate, In experiența 
privind influența îngrășămintelor și a 
epocii de plantare. Un grup de munci
tori prășesc colecțiile de pepeni gal
beni.

Peste tot domnește munca și voia 
bună. Oamenii se întrec în executarea 
unor lucrări de calitate cit mai bună, 
care să asigure obținerea unor recolte 
cît mal bogate.

. Pînă la 3 Iunie gospodăriile agri
cole colective din raionul Filimon 
Sîrbu au executat prașila întîia la 
floarea-soarelui, sfeclă de zahăr șl 
cartofi pe întreaga suprafață însă- 
mînțată, iar la porumb pentru boa
be pe 13.712 ha din 22.660 șl la 
porumb pentru siloz pe 1.312 din 
2.856 de ha.

In zilele acestea colectiviștii ac
celerează ritmul de lucru la prăși
tul întii la porumb și la al doilea la 
"loarea-soarelui (la care n-au reali- 
țat nici 30 la sută). La sfecla de 
iahăr și cartofi prașila a doua este 

Jpe terminate (mai erau vreo 500 
de ha). Alături de prașile, colecti
viștii au aplicat șt măsurile de com
batere împotriva dăunătorilor pe a- 
proape 5.300 de ha. cultivate cu 
porumb și floarea soarelui.

In fruntea lucrărilor de întreține
re a culturilor prășltoare sînt gos
podăriile agricole colective din 0- 
prlșăneștl, Plopu șl Gălseanca.
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La gospodăria de stat Vădenl, regiunea Galați, a luat In acest an o șl 
mai mare dezvoltare sectorul legu micol. In fotografie : la unul din sec

toare se face prășitul roșiilor în răsadnițe.

Prășitul culturilor 
poate fi mult intensificat
In aceste zile pe ogoarele raionului 

LehUu sute și sute de oameni (raionul 
este colectivizat in procent de peste 75 
la sută) muncesc cu hărnicie- In comu
na Lehliu Sat sfecla de zahăr de pe cele 
300 
ori; 
fost 
șilă 
porumbului s-a executat tn întregime pe 
cele 1-264 de ha. insămințate in acest 
an, iar prășitul al doilea pe 635 de ha

in comuna Lupșanu, de asemenea, 
s-au prășit de cite două ori atît Iloa
rea-soarelui cultivată pe 308 ha. cit și 
sfecla de zahăr pe 215 ha, zilele trecu
te la această cultură s-a început și 
cea de a treia prașilă. Și la porumbul 
pentru boabe prășitul l a fost terminat 
pe toate cele 1.591 de ha.

In multe alte comune ale raionului 
am văzut în ziua de 3 iunie nume
roși colectiviști muncind spornic la 
terminarea prașilei a doua. Se poate a- 
firma că anul acesta ca urmare a ex
perienței din anii trecuți și a creșterii 
nivelului de cunoștințe agrozootehnice, 
oamenii muncii de pe ogoarele raionu
lui iau parte tn număr mult mat mare 
ca in anii trecuți ta prășitul culturilor.

Trebuie totuși subliniat că lață de 
timpul la care ne aflăm, cind muncile 
de recoltare se apropie cu pași repezi 
(in multe locuri am văzut lanuri de 
orz ce sînt gata să intre în pi'gă) și 
față de mijloacele de lucru existente 
situația prășitului pe întregul raion pu
tea fi mult mai bună. Nu poate fi so-

de hectare a lost prășită de două 
floarea-soarelui pe cele 430 ha a 
prășită odată, iar cea de-a 2-a pra- 
s-a dat pe 253 ha. Prășit ui I al

cotit mulțumitor faptul că prășitul al 
doilea la sfecla de zahăr s-a efectuat 
pină acum pe 1-988 de ha. din cele 
2.238 ha. cultivate, iar prășitul al doi
lea la floarea-soarelui mai trebuie exe
cutat pe încă 300 de ha. De asemenea, 
la porumbul pentru boabe prașila l-a 
s-a realizat numai pe 19.214 de ha din 
cele 22.427 de ha cultivate, iar prașila 
a ll-a numai pe 2.673 de ha, de aseme
nea porumbul siloz s-a prășit o dată 
pe numai 1.867 de ha. dm cele 2.344 
de ha cultivate și a doua oară pe abia 
633 de ha.

In comuna Sălcioara prașila l-a la 
floarea-soarelui nici nu s-a executat pe 
aproape 50 de ha. cu floarea-soarelui și 
pe mat bine de 900 de ha cultivate cu 
porumb pentru boabe. In comuna Dor 
Mărunt din cele 1.782 de ha cultivate 
cu porumb boabe s au prășit o dată 
numai 1.046 de ha. Și mai rămasă în 
urmă la prima prașilă la floarea-soare
lui și porumbul pentru boabe este co
muna Axintele. Aci, la întovărășirea 
agricolă „30 Decembrie" abia s-au 
prășit intlia oară 20 de ha. din cele 107. 
cultivate cu porumb boabe, la întovără
șirea „Viață Nouă" numai 63 de ha 
din cele 266 de ha cultivate, iar la 
întovărășirea „Filimon Sîrbu" abia 63 
de ha cu porumb din cele 224 de ha. 
cultivate.

Față de Imburuienirea culturilor după 
ultimele ploi căzute, In următoarele 
zile este absolut necesar ca prașila l-a 
să fie termmată in toate comunele dm 
raion, zorindu-se cu terminarea prăși- 
lei a 2-a și unde este nevoie și a 3-a.

ION DR1NCU

Ca prevederile să se transforme
în grîu, lapte, carne

Rar ml a fost dat să Iau parte la 
dezbatere atît de Interesantă ca ceao_______

ținută vineri după masă. Lucrătorii 
Departamentului Gostat s au Între
cut parcă în a face propuneri și 
sugestii valoroase, în a căuta solu
ții prin care sarcinile puse de 
partid prin proiectul de Directive 
să fie îndeplinite și depășite. Din 
dezbateri n-a lipsit critica ascuțită a 
stărilor de lucruri nesatisfăcătoare 
care mal există pe alocuri în gos
tat.

Valoarea propunerilor șl suges
tiilor. a angajamentelor și criticii 
tăcute de către cei care au luat cu- 
vlntul a fost apreciată pe loc de 
către participant!. Ei au răspuns cu 
aplauze propunerilor și angajamen
telor valoroase, criticii care șl-a a- 
tins ținta.

Citeva însemnări despre 
dezbaterea proiectului de 

Directive de către 
lucrătorii 

Departamentului Gostat

★
Comunistul Constantin 

directorul Direcției construcții din 
Departamentul Gostat, s-a înscris 
primul la cuvînt. El este mîndru de 
realizările ce s-au înfăptuit șl se 
vor înfăptui de către poporul nostru 
sub conducerea partidului din care 
face parte. Citează cifre din proiec- 
tul de Directive șf se oprește la o 
prevedere care-1 privește direct: 
creșterea de peste 5 ori a numărului 
de vaci în sectorul agricol de stat. 
Pentru aceste vaci trebuie construite 
grajduri. El cere Direcției generale 
tehnico-științifice din Ministerul

3,3
MILIOANE tone

Ionescu,
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Agriculturii să elaboreze de Îndată 
normative noi. Vechile normative nu 
mai corespund procesului de pro
ducție tn creșterea animalelor care 
trebuie mecanizat. In plus de aceas
ta, normativele vechi prevăd spații 
mai mari decît cele necesare pe 
cap de animal, sînt neeconomice. 
Propunerea sau, mai degrabă, ce
rerea tov. ionescu este îndreptățită. 
In continuare, tov. Ionescu propune 
crearea unui organ central, eventual 
pe lingă Comitetul de Stat al Ape
lor, care să studieze problema ali
mentațiilor cu apă. înființarea unui 
stoc de pompe ușoare de către 
D.G.A.D. pentru înlocuirea imedia
tă a celor care ies pe neprevăzute 
din uz este o altă propunere a sa. 
„Acum prin construcții nu se mai 
înțeleg ziduri — spune tov. ionescu 
— ci procese de muncă mecanizate 
care nu se desfășoară în aer liber. 
De aceea mecanizatorii și zootehniș- 
tll trebuie să primească atribuții le
gate de realizarea construcțiilor".

Tov. Virgil Mărgineanu, un om 
în vîrstă, a fost muncitor. Astăzi e 
Inginer mecanic. El propune... Mai 
precis își propune, se angajează, să 
rezolve problema apărării împotriva 
înghețului a instalațiilor pentru ali
mentația cu apă în grajdurile semi- 
deschise. In scurtă vreme gostatul 
nu va mal usca fînurile pe cale na
turală, adică prin menținerea lor la 
soare, ci pe calea mecanică. Tov. 
Mărgineanu s a angajat să le usuce 
printr-un sistem de ventilație cu aer 
rece, sistem căruia îl 
rînd forma definitivă. 
Iul acesta, finul nu-și 
frunzele care-1 partea 
nftoare. El va rămîne 
vea gust plăcut. Iar procentul 
proteină va crește de peste două oii 
față de finul- uscat pe cale naturală;

Inginerul Davidescu Nicolae, după 
ce relevă o serie de succese înregis- 
trate de G.A.S. uri în producția 
getală se oprește la procesul 
nitrificare a soiului prin arături 
dinei de’ vară. „Nici o palmă de 
ren nearata adine Imediat după 
coltare !“ spune el. Dar, în iulie cind 
e vîrf de muncă, tractoarele nu s su
ficiente pentru a se ara în ritm cu 
recoltarea. Arătura făcută mai tir- 
zlu lese bolovănoasă șl cere două- 
trel dlsculri. Acestea ridică prețul

va da în cu- 
Uscat în ie

rnai pierde 
cea mai hră- 
verde, va a- 

rle

ve
de 
a- 

te- 
re-

i de cost al produselor. Ce 1 de făcut 
in acest caz? se întreabă tov. Davi- 

’ descu. Și răspunde: o lucrare cu 
grapa cu discuri. Imediat după re
coltare. Făcînd această lucrare, ară
tura de vară mal poate intîrzla. Tov. 
Davidescu mai propune Ca gospodă
riile să folosească îngrășăminteie 
verzi, iar îngrășăminteie azotoase să 
fie date adine o dată cu lucrarea de 

! bază a solului. „Imprăștlerea îngră
șămintelor azotoase la suprafață nu 
determină planta să-și înfigă adine 
rădăcinile în pămînt", spune el.

In numele colectivului Direcției 
generale a producției animale, a vor
bit doctorul Leahu. Angajamentele 
la care dă citire sînt rodul unei ma
ture chibzuințe a tuturor lucrători
lor direcției generale în care lucrea
ză. Zootehnlștii din gostaturi vor 
obține la vaci o fecunditate de a- 
proape sută Ia sută, iar la porcine 
de peste 90 la sută; taurinele vor 
fi crescute în libertate în tot cursul 
anului; în creșterea păsărilor se vor 
folosi stimulatorii. Iar la creșterea 
porcilor și bovinelor antibiotice. Di
recția generală a înființat loturi se- 
mincere pentru a produce materia
lul necesar pentru suprainsămințarea 
pășunilor, va mări valoarea nutritivă 
a produselor secundare (paie, co
ceni) pr,in însilozarea lor cu furaje 
verzi și. borhot, va crea în gospodă- 

, rii o industrie a producerii furajelor 
complexe combinate. In scopul eco
nomisirii muncii vii se va introdu
ce în grajdurile de porcine așter
nutul permanent.

Tovarășul Ghercu Teodor e con
structor. El stăruie asupra necesită
ții de proiecte tipizate pentru con
struirea de ferme pentru creșterea 
animalelor în complex. ' “
Crevedia se construiește 
de complex zootehnic. Proiectul ini
țial prevedea ca obiectivele zooteh
nice să ocupe 125 de hectare. Re- 
proiectat s a ajuns ca complexul să 
ocupe sub 25 de ha. Pe lingă faptul 
foarte important că n au fost sustra
se din circuitul agricol 100 de ha, 
reducerea suprafeței ocupate asigu
ră economii în ridicarea construcții
lor ș| în exploatarea lor. Se înțe'e- 
ge lesne cit s ar fi cheltuit în plus 
pentru rețelele de apă, lumină, pen
tru drumuri Interioare etc., 
complexul ar fi ocupat nu 25 
ci o suprafață de 5 ori mai

Propuneri după propuneri, 
mal de pre( decît cealaltă. Ca 
consemnez pe toate ar fi cu neputin
ță. Pe scurt iată citeva din cele care

La G.A.S. 
un astfel

dacă 
de ha 
mare.

una 
să le

M. MOTREANU
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Proiectul de Directive ale Congresului 

in dezbaterea oamenilor muncii

Ce ne propunem noi,
cei din Sîntana

însemnate posibilități de sporire 
a producției de cereale 
și leguminoase boabe

Oamenii muncii de pe ogoarele ra
ionului Caracal au primit cu deosebi
tă satisfacție proiectul de Directive 
ale celui de-al III-lea Congres al 
P.M.R., bilanț luminos al realizărilor 
obținute pînă acum de poporul nos
tru muncitor și măreț program de de- 
săvîrșire a construcției socialiste. A- 
vînd în vedere că raionul nostru are 
un pronunțat caracter cerealier, (în a- 
cest an în raion se cultivă peste 
44.500 ha. cu grîu și mai bine de 
29.000 ha. cu porumb boabe), desigur 
că ne-am oprit și am chibzuit mai 
îndelung asupra sarcinilor puse în 
față de partid în ceea ce privește spo
rirea producției de cereale și legumi
noase boabe. Ne dăm . pe deplin sea
ma că realizarea în condițiile unui an 
agricol normal a unei producții tota
le pe țară de , 14-16.000.000 tone de 
cereale și leguminoase boabe, prin ob
ținerea unei recolte medii de 1.800 kg. 
de grîu și 2.500-2.800 kg. de porumb 
boabe la ha. cere eforturi susținute 
din partea țăranilor muncitori și a 
organelor de partid și de stat.

Analizînd condițiile existente și ți- 
nînd seama de experiența unităților 
noastre agricole fruntașe, considerăm 
că raionul nostru dispune de posibi
lități însemnate care să poată asigu
ra îndeplinirea și chiar depășirea o- 
biectivelor proiectului de Directive pri
vind sporirea producțiilor de cereale 
și leguminoase boabe. Care sînt aces
te condiții ?

Este știut că unul din factorii de 
bază pentru obținerea de producții 
mari și ieftine îl constituie mecaniza
rea lucrărilor agricole, lucru pe de
plin posibil numai în condițiile lucră
rii terenului pe suprafețe întinse. In 
acest șens demn de subliniat este pro
ducția obținută de gospodăria colecti
vă din Gostavăț la cultura griului de 
toamnă în anul 1959, care în condi
țiile lucrării terenului cu mijloace me
canizate, pe tarlale întinse, a reali
zat o recoltă medie de 1.980 kg. la 
ha. față de sectorul individual din a- 
ceeași comună care a obținut numai 
1.300 kg. grîu la ha. Exemple de a- 
cest fel sînt numeroase. Obținind re
colte bogate, gospodăriile colective 
din raion au devenit unități puternice 
din punct de vedere economic, consti
tuind un factor mobilizator pentru 
transformarea socialistă a agricultu
rii ; în prezent agricultura raionului 
nostru este cooperatlvizată în procent 
de aproape 90 la sută ca suprafață și 
de peste 97 la sută ca număr de fa
milii.

Cooperativizarea pe scară din ce în 
ce mai largă a agriculturii a permis 
extinderea ,tot mai mare a mecanizării 
lucrărilor. Dacă în anul 1958, bunăoa
ră, procentul de mecanizare la cultu
ra griului de toamnă a fost de 40 la 
sută în anul 1959, acesta a crescut la 
peste 52 la sută. Gospodăria de stat 
Redea, de exemplu-, mecanizînd în în
tregime lucrările la cultura griului de 
toamnă a obținut în anul trecut o 
producție medie de peste 2.400 kg. 
grîu la ha., cu 283 lei tona.

Realizările de pînă acum ale raio
nului nostru în direcția mecanizării 
lucrărilor agricole nu sînt însă mul
țumitoare. De aceea, în următorii ani 
vom căuta să extindem mecanizarea 
într-o măsură tot mai mare și îndeo
sebi la lucrările de întreținere a cul
turilor care în prezent se execută foar
te puțin mecanizat. De asemenea, pen
tru sporirea producțiilor agricole vom 
merge pe linia executării unor arături 
cit mai adinei.

lin alt factor important care ne va
1

In vizită la prieteni vechi
(Urmare din pag. l-a)

lor, sau respectarea orelor de rații. A- 
cum la noi scroafele parcă au ceas. 
Stau liniștite tot timpul dar clnd vine 
ora hranei te urnesc din loc. Auziți-le 
cum ne cheamă. Așadar eu mă bucur 
că la noi în colectivă dezvoltarea zoo
tehniei este acum privită cil grijă. A- 
cest lucru il puteți vedea și la vaci 
și la oi. Și încă un cuvînt: niciodată 
nu trebuie să te mulțumești cu ce știi, 
totdeauna mai ai ceva nou de învățat. 
Această ne-a dovedit-o pe deplin zoo
tehnistul nostru, tov. ing. Folea Ovi- 
diu, care ne-a organizat munca și ne-a 
ridicat calificarea.

★
Tovarășul Laza Ion. președinte al 

gospodăriei de ani de zile, este unul 
din eroii mai vechi ai reportajelor mele. 
Mărunt, dar bine legat, iute ca argintul 
viu, mereu preocupat- de altă problemă. 
Așa l-am cunoscut, așa l-am regăsit. 
Schița pe o hirtie albă, cum își închi
puie el că va trebui' construită crescă
toria de rațe de la eleșteie. In jurul 
lui priveau curioși inginerul zootehnist 
și brigadierii Pfeifatif Matei, Roșea 
Teodor și Popa Tănase. Din discuțiile 
lor s-a întregit planul viitoarei con
strucții.

— Și n-o să spună colectiviștii că se 
risipesc boabele pe animale, iar banii

ȘTEFAN PLEAVA 
președintele sfatului popular 

al raionului Caracal, 
regjunea Craiova

Ing. FILIP FLOREA 
șeful secției agricole raionale

permite să sporim an de an produc
țiile agricole este irigarea. Nu în pu
țini ani s-a întîmplat ca în raionul 
nostru culturile, și îndeosebi cerealele, 
să sufere din cauza secetei. în ultima 
vreme însă, îndrumați de organele de 
partid și de stat, țăranii muncitori din 
raion au început lupta împotriva se
cetei prin executarea de lucrări de 
irigație. Terminarea sistemului Stoe- 
nești-Gostavăț-Băbiciu, bunăoară, va 
permite ca încă din acest an să se iri
ge o suprafață de 2.000 de ha. cu 
diferite culturi, din care o bună parte 
cu porumb.

Rețeaua hidrografică a raionului ne 
dă posibilitatea să extindem metoda 
irigării culturilor pe mii de hectare, 
în acest sens planul de perspectivă al 
regiunii prevede ca pînă în anul 1965 
să se construiască un sistem întins 
de irigații, pe circa 53.000 de ha., în 
raioanele Caracal și Corabia. Pentru 
realizarea acestor mari lucrări este 
nevoie însă ca organele competente să 
asigure din vreme proiectarea, iar noi 
ne vom strădui să mobilizăm în a- 
ceastă acțiune întreaga masă de ță
rani muncitori din raion.

O atenție deosebită vom acorda în 
următorii ani Și lucrărilor de fertili
zare a solului care după cum se știe 
au o serioasă contribuție în mărirea 
producției agricole. Dacă în trecut în 
raionul nostru o bună parte din gu
noiul de grajd era aruncat la margi
nea satelor, printr-o muncă susținută 
de lămurire a țăranilor muncitori a- 
supra foloaselor aduse de acest pre
țios îngrășămînt, s-a ajuns ca în pre
zent suprafețe întinse să fie fertiliza
te cu îngrășăminte naturale. Numai 
în primăvara acestui an, bunăoară, au 
fost aplicate peste 112.000 tone de gu
noi de grajd pe aproape 7.000 de ha. 
de teren, urmînd ca în următorii 2-3 
ani să mai fie fertilizate alte peste 
20.000 de ha. însemnate suprafețe vor 
fi fertilizate, de asemenea, cu îngră
șăminte chimice care, așa după cum

Partidul ne creează noi condiții 
de muncă și de

Ne-am bucurat nespus de mult 
aflînd din proiectul Directivelor celtri 
de-al III-lea Congres al partidului, că 
la sfirșitul planului de șase ani, agri
cultura noastră va dispune de circa 
100.000 de tractoare, peste 51.000 de 
combine de păioase și porumb, peste 
70.000 de semănători, precum și alte 
mașini agricole. Ca urmare, în anul 
1965 vor reveni pe un tractor fizic 
100 ha teren arabil față de 270 ha. în 
1959. Aceasta înseamnă noi condiții 
de lucru, pentru a contribui într-o 
măsură și mai mare la creșterea pro
ducției la hectar în unitățile agricole 
cooperatiste în care ne desfășurăm 
activitatea.

Dezbătind proiectul de Directive 
noi am analizat pe larg ce am făcut 
pînă în prezent și ce avem de rea
lizat în viitor, în lumina sarcinilor 
trasate de partid. Trebuie să arăt că 
în acest an, printre altele, S.M.T.-ul 
nostru a fost înzestrat cu 15 noi trac
toare UTOS (din care vom mai primi 
încă 25 bucăți în toamnă), zeci de 
combine, pluguri, semănători, mașini

pe construcții ? am întrebat eu în glu
mă amintindu-i președintelui o tărășe
nie petrecută acum vreo șase ani.

Președintele ride cu poftă.
— A trecut multă apă pe Mureș de 

atunci. In 1955 aveam 15 vaci acum 
avem de zece ori mai multe iar pină la 
sfirșitul anului vom avea 186 de ca
pete. De la fiecare vacă furajată vom 
obține in medie 2.800 de litri de lapte. 
La sfirșitul anului vom avea 94 de 
scroafe. In acest an vom livra 1.000 
de porci. îngrășați iar în anii viitori 
numărul lor va crește și mai mult in 
spiritul mobilizator al proiectului de 
Directive. Colectiviștii, vin acum ca 
propuneri concrete pentru dezvoltarea 
zootehniei. Ei au cerut să îndeplinim 
o seamă de lucrări in gospodărie prin 
muncă voluntară.

Astfel, s-a amenajat un dig, s-au cu
rățat 5 ha de eleșteie, a fost acoperită 
o îngrășătorie pentru 400 capete de 
porci și altele- lată dar că a crescut 
mult conștiința colectiviștilor noștri 
care știu că de întărirea economico- 
organizatorică a gospodăriei depinde și 
pe mai departe continua ridicare a ni
velului lor de trai.

Pe ogoarele noastre, pe o suprafață 
de 59 de hectare se fac experiențe 
pentru a se determina influența îngră
șămintelor bacteriene la diferite cul
turi. Pe alte 65 de hectare am organi
zat loturi demonstrative la grîu, po

prevede proiectul de Directive, se vor 
produce în cantități cu mult mai mari 
decît pînă acum.

Nu încape îndoială că producțiile a- 
gricole sînt condiționate în bună mă
sură și de soiul plantei care este cul
tivată. Reîerindu-ne la cereale, trebuie 
spus că raionul nostru este deficitar 
în ceea ce privește folosirea unor so
iuri de grîu și hibrizi de porumb de 
înaltă productivitate, potrivite condi
țiilor naturale ale raionului. Ce-i 
drept, in ultima vreme, unitățile agri
cole de stat și cooperatiste din raion 
au trecut la introducerea în produc
ție a unor noi soiuri de grîu mai 
productive și cu însușiri mai 
bune. în acest an, de pildă, în 
raion se cultivă peste 8.800 ha. cu 
grîu din soiuri de mare productivita
te, iar în vederea extinderii acestora 
s-a luat măsura ca în fiecare gospo
dărie de stat și colectivă să se orga
nizeze loturi semincere în suprafață 
de cîte circa 20 ha., care să asigure 
sămința pentru anul viitor. în privin
ța introducerii și extinderii în cultu
ră a unor noi soiuri de grîu și hi
brizi de porumb, cerem însă un spri
jin mai substanțial din partea cer
cetătorilor de la stațiunea experimen
tală I.C.A.R. Studina, care au datoria 
să studieze și să recomande produc
ției soiurile și hibrizii cei mai potriviți 
condițiilor pedo-climatice ale raionu
lui nostru.

Pentru mărirea în următorii ani a 
producției de leguminoase boabe, în 
raionul nostru s-a luat măsura ca pe 
lingă suprafețele cultivate cu legumi
noase în cultură pură, să se foloseas
că pe scară din ce în ce mai largă 
metoda culturilor intercalate. în acest 
an, bunăoară, s-au însămințat peste 
14.000 ha. cu culturi intercalate, din 
care mai bine de 2.700 ha. cu fasole 
prin porumb.

Ținînd seama de condițiile naturale 
favorabile cerealelor și leguminoase
lor, ș) de măsurile pe care le-am luat și 
le vom lua în viitor în vederea sporirii 
producțiilor, noi încredințăm partidul 
că vom lupta pentru a realiza și depă
și prevederile proiectului de Directive 
ale celui de-al III-lea Congres al 
P.M.R., privind mărirea producției de 
cereale și leguminoase boabe.

de împrăștiat îngrășăminte chimice 
etc. In felul acesta în primăvară am 
lucrat în cele 8 comune din raza de 
activitate cu 109 tractoare, revenind 
la fiecare tractor fizic sub 230 ha.

Pentru a se obține indici din ce în 
ce mai mari pe tractor noi am trecut 
de cîțiva ani la executarea pe lîngă 
lucrările de bază ale solului și a altor 
lucrări cu mijloace mecanice printre 
care: prășit, lucrat cu sapa rotativă, 
desfundat, selectat, tocat nutreț etc; 
Ca urmare, chiar și în condițiile de 
secetă prelungită ce au fost anul tre
cut, gospodării colective ca cele din 
Reviga, Mircea, Muntenii Buzău, Gh. 
Doja și altele, au dobîndit producții 
mari.

Dar pentru ca în acest an să obți
nem rezultate și mai frumoase în 
muncă pe linia executării de lucrări 
cît mai bune, la timp și la un preț 
de cost cît mai scăzut, noi am luat

rumb, sfeclă de zahăr și floarea-soare
lui. Proiectasem o suprafață mai mică 
dar colectiviștii ne-au cerut să mărim 
această suprafață. In acest an fondul 
de bază va depăși suma de 4 milioa
ne lei. In viitorii ani vom ajunge să 
obținem producții constante de 2.300 kg 
grîu și 3.000 kg porumb boabe la hec
tar și peste 3.000 kg lapte pe cap de 

■ vacă furajată.
ie

Orțișoara a fost o comună de bogă
tani și slugi. Cîteva zeci de ,,dinastii" 
locale, hrăpărețe și lacome, exploatau 

' alte cîteva sute de familii’ de șvabi și 
romini săraci. Aici fiecare bogătan avea 
5—7 argați.

Astăzi Orțișoara este o comună în
floritoare, în care fostele slugi au a- 
juns... milionari. Prin munca lor însă, 
prin puterea lor unită, pe calea gospo
dăriei colective.

Pe drumul gării au apărut ulițe noi, 
cîteva zeci de case noi. Sînt ale fos
telor slugi. Și nu o dată i-am întilnit 
seara pe aceștia și familiile lor în sala 
Teatrului de stat din Timișoara sau la 
spectacolele Operei de stat.

Așa-i astăzi la Orțișoara. Bunăstare, 
încredere, planuri tot mai încrezătoare 
de viitor Sînt fericit că am putut să-i 
văd pe vechii mei prieteni din Orțișoa- 
ră pe o nouă treaptă a urcușului lor și 
am consemnat aceste rînduri dintr-un 
noian de alte fapte și realizări*

Tractoristul ForumBescu Llviu de la S.M.T. Ianca, regiunea Galați, se străduiește să-i explice elevului Ba- 
rangă Ion venit la practica în producție toate tainele meseriei. Ei au lucrat pînă acum împreună în cîmp la 

arături și însămînțatul porumbului. Acum vor lu-cra tot împreună la lucrările de întreținere
Foto: LUCIAN CURSARU

Proiectul de Directive ale celui de-al 
III-lea Congres al partidului a fost în- 
tîmpinat de colectiviștii noștri cu mul
tă bucurie, constituind totodată un 
prilej de vii discuții. In cadrul dezba
terilor ce au avut loc pe această temă 
colectiviștii noștri și-a>u propus să do- 
bindească rezultate de seamă.

în sectorul producției vegetale, bu
năoară, pentru a contribui la realiza
rea celor 14-16 milioane tone cereale 
în anii șesenalului, prin folosirea ce
lor mai productive soiuri adaptate con
dițiilor gospodăriei noastre, vom ob
ține producții medii de 3.500-4.000 kg. 
grîu la ha, și 5.000-6000 kg. porumb 
boabe la ha., îndeosebi prin introdu
cerea în cultură a,, hibrizilor de cea 
mai înaltă productivitate. Prin :mbu- 
nătățirea tehnicii aplicate la flcarea- 
soarelui și sfeclă de zahăr vom ridica 
producția acestor culturi la 2.500-3.000 
kg. și respectiv la 45.000-50.000 kg. 
la ha.

Noi ne-am propus să dezvoltăm mult 
în această perioadă și sectorul zoo
tehnic. Vrem ca să ajungem la o în
cărcătură totală de 30-35 ta-urine la 
100 de hectare, din care 20 capete 
vaci cu lapte. P.rin îmbunătățirea con
tinuă a raselor de oi, vom mări pro
ducția de lină Ic cel puțin 6 kg. în 
medie pe cap de oaie. Pe de altă

PROPUNERI
GHEORGHE SECELEANU, organiza

tor de partid la gospodăria agricolă 
de stat Peștera, regiunea Constanța. 
In regiunea Constanța, situație vala
bilă și pentru alte regiuni ale țării, se 
găsesc mari suprafețe de terenuri acci
dentate însă fertile. Încercările do va
lorificare a acestor terenuri folosind 
tractoare K.D., nu au dat rezultate 
satisfăcătoare - folosirea K.D.-urilor 
este neeccnomicoasă. Tovarășul Sece- 
leanu propune ca industria noastră 
constructoare de mașini să ia în stu
diu posibilitatea fabricării unor trac
toare pe șenile cu tracțiune la cîrlig 
de 50—60 de cai putere care să poată 
fi folosite în acțiunea de valorificare a 
terenurilor accidentate.

Ing. DINU RADU, șeful secției agri
cole a sfatului popular raional Cislău, 
regiunea Ploești. In cadrul măsurilor 
de dezvoltare a pomiculturii în urmă
torii ani, să se ia măsuri pentru în
ființarea la Cislău a unui centru pentru

viață
o seamă de măsuri tehnico-organizafo- 
rice. Printre acestea merită a fi amin
tite : crearea unui subdepozit de car
buranți în comuna Căzănești, de unde 
se aprovizionează cu combustibil mai 
multe, brigăzi; executarea la sediul 
brigăzilor permanente a reparațiilor 
ușoare; recondiționarea unui mare 
număr de piese de schimb și ansam- 
ble; introducerea carnetului de evi
dență a consumului de piese și car
buranți pe brigadă și tractor etc.

Organizînd bine munca brigăzilor 
de tractoare și muncind cu vrednicie 
în cadrul întrecerii socialiste pornite 
în cinstea Congresului partidului, noi 
am reușit ca în campania de primă
vară să depășim planul de producție 
cu peste 2.000 de hantri.

Pentru continua îmbunătățire a 
muncii S.M.T.-urilor noi propunem ca 
să fim dotați cît mai curînd cu uti
laj mecanic (tractoare și mașini) pen
tru executarea lucrărilor mecanizate 
în zootehnie și hortiviticultură.

Ing. VICTOR MANOLESCU 
directorul S.M.T.-ului Andrășești, 

regiunea București 

parte, numărul păsărilor adulte la 100 
de ha. va atinge numărul de 1500 de 
capete. -Punînd accentul pe creșterea 
raselor precoce de porci pentru ca.r- 
ne, numărul acestora va ajunge la cel 
puțin 150 capete la suta de hectare.

Pentru realizarea acestor indici, vom 
acorda o atenție deosebită asigurării 
unei puternice baze furajere, punînd 
accent în special pe cultivarea po
rumbului siloz și a finurilor de ca
litate bogate în albumină. Tot în a- 
cest scop vom trece la o rațională ex
ploatare a pășunilor existente și la 
îmbunătățirea acestora.

Treci nd de pe acum la traducerea 
in viață a sarcinilor puse in fața noas
tră de partid, vom cheltui în acest an, 
prin ridicarea productivității muncii, 
cu 41,432 zile-muncă mai puțin 
față de cele inițial planificate, lu
cru ce va permite ca valoarea zilei- 
muncă să crească cu 15,1 la sută față 
de plan.

GOINA GHEORGHE 
președinte

șl MACAR1E MARȚIAN 
secretarul organizației 

de bază P;M.R. din G.A.C.
„Viață Nouă"-Sîntana, 

regiunea Oradea

- SUGESTII
combaterea dăunătorilor la pomi. în
ființarea unui asemenea centru ar 
ușura nemăsurat de mult posibilitatea 
combaterii dăunătorilor în tot bazinul 
pomicol de pe Valea Buzăului, cu 
consecințele firești : sporirea cantității 
și îmbunătățirea calității fructelor.

FLOREA FINTINA președintele gos- 
godăriei agricole colective „1 Mai" co
muna Maglavit, raionul Ccsiafat, 
propune ca Ministerul Invățămîntuiui 
și Culturii și Ministerul Agriculturii să 
aprobe înființarea și pe lingă Faculta
tea de Agricultură a Institutului agrono. 
mic din Craiova, a unei secții fără frec
vență. S-ar da astfel posibilitatea mi
ilor de practicieni din agricultură, 
absolvenți ai școlilor medii, să devină 
ingineri agronomi, cadre de care se 
simte tot mai mare nevoie.

Dr. GH. OLTEANU - Institutul de 
Cercetări Alimentare, propune să fie 
extinsă experiența unor unități agricole 
care au folosit cu bune rezultate pe 
circa 2.000 de hectare, sămința de sfe
clă de zahăr monogermă obținută pe 
cale mecanică, adică prin sfărimare. 
Aceasta pină la crearea unor soiuri 
poliploide, productive, rezistente ia 
secetă și boli, care să producă să- 
mînță monogermă.

ZOLLNER GHEORGHE mulgător la 
gospodăria de stat Sibiu. In pre
zent, in efectivul de taurine al gospo
dăriilor de stat din jurul orașelor, 
există ca în orice gospodărie, nu nu
mai vaci de lapte, ci și tineret taurin. 
Ar fi mult mai bine dacă în gospodă
riile de stat situate în zona orașelor, 
efectivul de taurine ar fi format nu
mai din vaci de lapte, iar tineretul să 
fie transferat în unitățile mai depăr
tate de centrele de mare consum. S-ar 
rezolva astfel cîteva probleme foarte 
importante : creșterea la sută la sută 
a procentului de lapte marfă în gos
podăriile care aprovizionează orașele 
cu lapte proaspăt ; economii în 
transportul laptelui de la mari depăr
tări ; creșterea unui tineret taurin vi
guros în stare liberă, pe pășune (Uni
tățile din jurul orașelor au pășune pu
țină sau de loc).

Ing. A, FURFUR1CĂ, directorul gos
podăriei agricole de stat Rîmnicul- 
Sărat, regiunea Ploești. Presele de paie 
furnizate pină acum agriculturii s-au 
dovedit a fi foarte bune. Este necesar 
ca fabricile constructoare să confecțio
neze un număr sporit de asemenea 
prese întrucît întârzierile în executarea 
arăturilor de vară sînt provocate de 
cele mai multe ori de faptul că paiele 
lăsate de combine sînt greu de strîns 
și balotat manual.

La căminul cultural din comuna Pogoanele, regiunea Ploești, activează o 
bună brigadă de agitație artistică. In fotografie, mal multi membri al 

acestei brigăzi în tlmpuf unul spectacol.

Izvor de noi puteri...
Ia Doftana, în cartea de impresii 
j de la ieșire, am deslușit de cu
rînd, sub cîteva fraze emoțio

nante, peste 50 de semnături. Aparți
neau muncitorilor, tehnicienilor și func
ționarilor de la gospodăria de stat Țe- 
peșVodă, regiunea Constanța, care vi
zitaseră cu o zi mai înainte închisoa
rea transformată în muzeu.

Cuvintele lor m-au urmărit aproape 
tot timpul cît am vizitat cutremurătoa
rele locuri, în care cei mai buni fii ai 
poporului nostru au fost ținuți ani de-a 
rîndul, în zdrențe, în celule întune
coase, supuși exterminării.

„N-o să uităm niciodată ce am vă
zut aici" scrisese ciobanul Bărboi An
drei. „Vizitarea Doftanei ne-a făcut să 
înțelegem și mai bine cît de perfizi și 
ticăloși au fost stăpînii de fabrici și 
moșii" — a subliniat alături, în cartea 
de impresii, mecanicul șef de secție 
Radu Marin.

...Acum, mergeam pe coridoarele 
reci, de la secția ,,H“ pipăiam, ici* 
colo, gratiile, pereții mucezi, străchi
nile de pe cîte o măsuță din celule, ro
gojinile aproape putrezite de pe patu
rile de fier. Citeam inscripțiile. In ce
lulele acestea, comuniștii erau ținuți 
tot timpul cu lanțuri la mîini și la pi
cioare. Temnicerii călăi aruncau apă 
pe cimentul rece. Două zile din șapte, 
deținuților nu li se da nici un fel de 
hrană, iar în restul săptămînii numai 
jumătate din porția celor de la alte 
secții ale închisorii.

...Aveam impresia că alături de mine, 
cercetează temnițele cu pumnii strînși, 
și zecile de muncitori de la gospodă
ria de stat Țepeș Vodă, foști argați pe 
moșii, care au muncit din zori pînă-n 
noapte pămîntul, sub bici. Și parcă le 
auzeam de-a lungul coridoarelor întu
necoase glasurile pline de mînie : ,,N-o 
să uităm niciodată ce-am văzut aici".

L-am întâlnit pe ciobanul Bărboi 
Andrei, în poarta Peleșului. Ia 
Sinaia. Cerul era pur, de o lim

pezime de cristal albastru.
In mulțimea miilor de turiști veniți 

să vadă cum s-au lăfăit ndihioară re
gii și invitații lor, se aflau și cei 80 de 
fruntași în producție de la gospodăria 
de stat Țepeș Vodă. Bărboi Andrei, 
este un om încă tînăr. Poartă panta
loni strîmți de aba albă, cămașă și co- 
jocel înflorat și suride. E bucuros •’ă 
i s-a dat prilejul să călătorească din 
raionul Medgidia pînă ia Sinaia. E și 
mai bucuros pentru că poate să vadă 
cu ochii lui contrastul dintre cele două 
lumi : lumea oamenilor muncitori și 
cinstiți, care, pentru că luptau pentru 
pîine și dreptate erau zvîrliți în sum
bre închisori, întemnițați pentru toată 
viața, — pierzîndu-și-o uneori ca Hie 
Pintilie ucis sub dărimăturile Doftanei, 
prăbușite — și lumea trîndavă a caste
lului cu parcuri frumoase ca în povești, 
cu camere tapisate în mătăsuri.

Pătrundem pe scările de marmură. 
Vizitatorii ascultă relatările ghi
dului care face istoricul con

strucției acesteia ce cuprinde peste 260 
de încăperi. Ce de bănet a risipit 
aici Carol I de Hohenzolern, cel mai 
mare moșier de altădată al țării! 
Ce meșteri iscusiți aduși din toate 
colțurile lumii au migălit la dante
lăria tavanelor, la sculptura feres
trelor și a ușilor, la tapiseria pere
ților ! Dintr-un hol larg, îi văd ceva 
mai departe prin ușile deschise, pe 
muncitorii de la gospodăria de stat Țe- 
peș Vodă. Privesc și ei cu uimire cele 
4.000 de săbii, lănci, armuri de tot fe
lul din sala de arme. Se minunează de 
copiile tablourilor de Rubens, de vitra
liile colorate ale saloanelor de recep
ție, de clavecinul și pianul de concerte, 
de mobilele sălii construite în stilul 
hispano-maur...

— Va să zică așa trăiau regii, îmi 
spune cînd ieșim afară, în curtea caste
lului, tov. Bărboi, pe care-1 reîntîlnesc 
iarăși în grupul fruntașilor.

— Dar de unde o fi avut părăluțe 
să „încropească" toate astea ? întreabă 

cu acea ironie sănătoasă a muncitoru
lui pămîntului, tractoristul Chircu Ni* 
colae.

— De unde ? Răspunde cu mînie, 
Bărboi. Din truda noastră, a celor 
care robeam în zdrențe. Din sudoarea 
noastră a înălțat castele Hohenzolernul 
care venise în țara noastră cu panta* 
Ionii roși...

In jurul nostru s-au adunat mul
țime de tractoriști, ciobani, mul
gători. îmi povestesc despre viața 

lor cea nouă, făurită în anii aceștia, 
sub veghea și îndrumarea permanentă 
a partidului. Fiecare a făcut un 
salt enorm de Ia întuneric la lumină.

îmi notez mereu, căci noii mei prie
teni au într-adevăr cu ce se mîndri. 
Ei sînt prinși într-o întrecere plină de 
avînt, în cinstea celui de-al 3-lea Con
gres al Partidului. Rezultatele de pină 
acum sînt o dovadă certă a sîrguinței 
lor: In primăvara anului acesta — 
mecanizatorii gospodăriei — dintre 
care se aflau aici Chircu Niculae, Dro- 
geanu Vasile și alții, au grăpat la vre
me griul și orzul de toamnă, au semă
nat 935 ha cu porumb pentru boabe, 
166 ha cu porumb siloz, 396 ha cu 
floarea-soarelui... Cîteva zile înainte de 
plecarea în excursie, mecanizatorii au 
executat și prima prașilă Ia floarea- 
soarelui și la o parte a culturii de po
rumb. Alții, au făcut combaterea dău
nătorilor pe 250 ha semănate cu po
rumb. In întrecerea pornită, tractoriș
tii au obținut economii importante de 
carburanți. Numai brigada de mecani
zare completă condusă de tov. Moise 
D. Ion dc exemplu, a economisit pînă 
acum motorină în valoare de 3.000 
de lei.

— Și în sectorul nostru, sectorul 
ovin, mi-a spus cu vădită mîndrie bri
gadierul Bărboi Andrei, s-au obținut 
rezultate de seamă. Planul de produc
ție la miei a fost depășit cu 102 ca
pete, realizîndu-se 4.803 miei, far 
greutatea la înțărcare a fost de 17 kg 
de fiecare miel, față de 10 kg cît era 
prevăzut.

— Putem să vă dăm vești bune și 
în ce privește producția de lapte și 
creșterea în greutate a porcilor, a in
trat în vorbă inginerul zootehnist Boi- 
dache Gheorghe. In ultimele două săp- 
tămîni, ca urmare a faptului că vacile 
au fost scoase la pășune, gospodăria 
noastră obține cîte 1.012 litri de lapte 
zilnic, față de 650 de litri cîți se mul
geau pînă la 30 aprilie. Și muncitorii 
de la fermele de porcine, ca, de pildă, 
cei din brigada tov. Hie Gheorghe au 
obținut succese de seamă. De exemplu, 
la porcii pînă la 30 kg se realizează un 
spor zilnic în greutate de 260 grame, 
fată de planul de 240 grame, cu nu
mai 4,2 unități nutritive, în loc de 
4,5 u.n. cît prevede planul ; de aseme
nea, la porci peste 30 kg sporul zilnic 
realizat e de 500 grame zilnic, în loc 
de 450 grame cît e planul cu un con
sum mai mic de u.n. decît cel plani
ficat.

— Ne-am luat în întîmpinarea Con
gresului Partidului angajamente de 
seamă, mi-a spus la despărțire cioba
nul Bărboi Andrei. Să veniți pe la mij
locul lui iunie în gospodăria noastră. 
Nădăjduim să putem a vă înștiința a- 
tunci despre și mal bune rezultate. 
Oți avea a umple poate un caiet mai 
gros ca acesta pe care scrieți acum...

AL. RAICU

Informații
Vineri dimineața Mieczyslaw Ja- 

gielski, ministrul Agriculturii R.P. 
Polone, împreună cu membrii dele
gației agricole a R. P. Polone care 
ne-a vizitat țara, au avut o întreve
dere cu tov. Ion Cozma, ministrul 
Agriculturii, la care au asistat spe
cialiști din minister.

A fost de față Janusz Zambrowicz, 
ambasadorul R.P. Polone la Bucu* 
rești.

Ambasadorul R.P. Polone la 
București, Janusz Zambrowicz, a o- 
ferlt vineri un prînz în cinstea dele
gației agricole a R. P. Polone, în 
frunte cu ministrul Agriculturii, 
Mieczyslaw Jagielskl.

Au luat parte Ion Cozma, minis
trul Agriculturii, Marin Stancu, Eu
gen Alexe și Bucur Șchiopu, ad- 
junc-ți ai ministrului, precum și func
ționari superiori din minister.

★
Seara, tov. Ion Cozma, ministrul 

Agriculturii, a oferit o masă în 
cinstea membrilor delegației agri
cole a R. P. Polone în frunte cu 
ministrul Agriculturii, Mieczyslaw 
Jaglelski.

A luat parte Janusz Zambrowicz, 
ambasadorul R. p. Polone la Bucu
rești.

★
Sîmbătă dimineața a părăsit Ca

pitala, înapoindu-se în patrie, dele
gația agricolă a R. P. Polone in 
frunte cu Mieczyslaw Jagielski, mi
nistrul Agriculturii R. P. Polone.

La plecare, pe aeroportul Bănoa
sa, oaspeții au fost conduși de Ion 
Cozma, ministrul Agriculturii, Ma
rin Stancu, Bucur Șohiopu și Eu
gen Alexe, adjuncțl ai ministrului.

A fost de față Janosz Zambro
wicz, ambasadorul R. P, Polone la 
București șl membri ai ambasadei.

(Agerpres)



Elena Naghy e cercetătoare
In aceste zile

Pe colectiviști iucrind in halate albe, 
drept să spun, nu i-arn văzut, pînă 
ce n-om vizitat serele gospodăriei co
lective din Șeitin, regiunea Timișoara.

La Șeitin în aceste sere fac cerce
tări și experiențe reușite asupra plan
telor, colectiviștii împreună cu agrono 
mul lor.

- Cu cartea n mină am stat cînd 
pregăteam pămîntui și ingrășămintele 
necesare roșiilor. Plantele sînt foarte 
gingașe și pretențioase - îmi spunea 
Elena Nagy.

Am remarcat cît de bine-i sta in 
halatul 
treceau 
de fire 
vița de 
araci și

In seră era un aer plăcut și-un 
miros ademenitor de legume proaspe
te. Termometrele, higrometrele insta
late la anumite distanțe, arătau tem

peratura și umiditatea aerului din se
tă. Mă interesez apoi ce îngrijire se a- 
"ordă in seră culturii de roșii. Men
ționez că una din halele serei este re
zervată culturii de roșii, iar cealaltă 
hală pentru alte culturi și răsaduri.
- Din 10 în 10 zile facem 

îmi explică Elena Nagy. Pentru 
tifica abundent, dăm roșiilor 
grășări suplimentare în timpul 
tației. Din 7 în 7 zile - a continuat ea 
facem stropiri preventive cu o soluție 
de sulfat de cupru...

Stăm și-o ascultam. In gînd îmi 
reveneau primele ei vorbe : „Nu știam. 
Am stat cu cartea în mină cînd pre
param pămîntui și ingrășămintele pen
tru plante". Și iată Elena Nagy îmi vor
bește acum, ca un adevărat cercetător. 
Și-i stă bine așa. Din vorbele ei îi 
simțeam bucuria din inimă. E și firesc. 
In zilele noastre nimic nu mai rămîne 
ferecat în cărți, știința este la înde- 
mîna oricărui om al muncii dornic să 
învețe. Și Elena Nagy și-a însușit cu
noștințe noi. Este „cercetătoarea" gos
podăriei cum o numesc cu respect co
lectiviștii.
f In trecut Elena Nagy nu putea în
trezări că la 33 de ani va lucra după 
carte. Poate nu se vedea decît slugă
rind pe la bogătani. Dar azi, Elena 
Nagy se ocupă cu o muncă „nobilă" 
cum o numește ea. Și asta-i dă atîtea 
satisfacții I...

lată de ce mi-a spus ea la despăr
țire că-i mulțumește partidului, care 
i-a deschis drumul spre o viață nouă.

Și acum alte 
ră și veniturile 
gospodăriei.

Se cultivă un 
zat în seră din 
Siux. Hibridul și-a însușit caracterele 
ambilor părinți și astfel roșiile, după 
două luni de la răsărire, înfloresc și 
încep fructificarea.

Anul trecut numai din valorificarea 
roșiilor obținute în sere s-a realizat un 
venit de 75.000 lei. Anul acesta, al 
doilea an de existență al serelor, se 
vor realiza două culturi. Cea prezentă

dura pină la 1 august cînd în cîmp 
produc roșîi din abundență. De Ic 

de-a

alb între plantele verzi care-i 
de umăr. De altfel cele 4.000 
de roșii sint orînduite aici ca 
vie într-o podgorie: legate de 
sfori urcătoare.

udatul, 
a fruc- 
trei în- 

vege-

amănunte despre se- 
pe care le aduce ea

hidrib de roșii reali- 
soiurile Miciurinski și

va 
se 
această dată se va planta cea 
doua cultură care va rodi în lunile fri
guroase și de iarnă: noiembrie, de
cembrie și ianuarie. Munca în sere este 
așa dar continuă. Și aceste sere își 
au povestea lor, Ele s-au construit nu 
fără o luptă de păreri. Era în urmă 
cu 3 ani. Intr-o adunare generală co
lectiviștii discutau problema construc
țiilor noi.

- Să mai construim cu banii care 
ne-au mai rămas un grajd pentru 100 
de cai, a propus colectivistul Petru 
Ardeieanu. Gospodăria - spunea el — 
are 4.800 hectare de teren. Ne trebuie 
coi. Cu ce lucrăm așa o suprafață ?

Comunistul Trifu Ștefan a cerut a- 
tunci cuvîntul.
- Nu mai mergem pe linia asta. 

Caii nu ne aduc venit. Să construim 
mai bine încă o îngrășătorie pentru 
porci. Să valorificăm mai multă carne, 
să mărim venitul gospodăriei mai 
lesne..

S-a rdicat apoi la cuvînt și Vădără- 
șan Mihai, secretarul organizației de 
bază:

— Avem noi ce face cu banii, dacă 
trebuie să construim. Și tovarășul Tri
fu are dreptate. Ce vreau să vă mai 
spun eu. Mai dăunăzi, tovarășul nostru 
agronom a venit cu propunerea să 
construim afară la grădina de legu
me o seră unde să cultivăm legume 
timpurii. Facem prin aceasta două 
lucruri bune: pe deoparte aprovizio
năm piața cu legume proaspete, tim
purii, pe de altă parte gospodăria își 
mărește venitul.
- Seră ?... De vine un îngheț, gata 

cu plantele ! Atunci unde-s banii. Și 
apoi cine știe meșteșugul cu plantele 
astea de seră? - a sărit arțăgos Ar
deieanu.

S-au purtat multe discuții. Și la ur
mă adunarea generală a votat cons
truirea serelor și a unei îngrășătorii 
de porci cu aceeași sumă cu care s-ar 
fi construit un grajd pentru cai. Banii 
investiți în această seră s-au recupe
rat încă în primul an. Ba chiar 
s-a realizat și un venit de 15 mii de 
lei în plus. Cît despre cultura forțată 
de legume și despre alte metode noi 
care se aplică în cultura mare și în 
zootehnie a învățat chiar și Petru Ar
deieanu care a frecventat cursurile în 
gospodărie. Acum cînd trece pe la 
sere și-i amintește cineva de împotri
virea lui de-atunci, din adunarea ge
nerală, el spune: Multe învață omul 
azi. Gospodăria colectivă e o adevă
rată școală a vieții.

In cinstea Congresului partidului, co
lectiviștii din Șeitin obțin frumoase re
zultate in muncă și aici, în sere, unde 
se fac cercetări și experiențe care a- 
rată de ce trebuie extinse suprafețele 
cultivate cu legume în sere și răsad
nițe.

EMILIA CULEA

4-

Printre mecanizatorii 
de la S.Mș

Cine vizitează Bărăganul în aceste 
frumoase zile de vată rămîne in- 
cintat de priveliștea ce i se oferă. Peste 
tot te întimpină unduirea griului de 
toamnă de o culoare verde-închisă, cul
turile de floarea-soarelui, porumb, ră
pită. Și printre bogatele lanuri, munci
torii ogoarelor, colectiviștii și tractoriș
tii din S.M.T.-uri ori gospodării de stat 
lucrează de zor, mai ales la prășit.

împreună cu directorul S.M.T.-ului 
Ciulnița, tov. Tudor Gheorghe, am co
lindat de curînd o zi întreagă printre 
tarlalele colectiviștilor din raza de ac
tivitate a S.M.T.-ului. In 11 gospodării 
colective, tractoarele UTOS-26 și 27, 
lucrau la prășii. „Băieții noștri mun
cesc cu rîvnă, așa după cum s-au an
gajat de curînd în cadrul prelucrării și 
discutării proiectului de Directive ale 
Congresului partidului. La floarea- 
soarelui, prașila 1 a fost terminată 
și peste cîteva zile o începem pe cea 
de a doua. De aceea, trebuie să avem 
toate tractoarele cu pneuri libere pen
tru prașila a Il-a. Și nu uitați că în a- 
cest an ne-am luat o sarcină destul de 
mare pe care trebuie să o ducem la 
bun sfîrșit: avem de prășit de 2 și 3 
ori suprafața de 3.363 ha cultivată cu 
prăsitoare. Ne dăm bine seama că de 
reușita la vreme a acestor lucrări de
pinde în mare parte obținerea unor 
recolte bogate".

Iată-ne ajunși pe tarlalele gospodă
riei colective „Congresul al II-lea al 
P.M.R." din comuna Brîncoveni. Aici 
lucrează brigada a IV-a de tractoare 
condusă de Neagu Ion. L-am găsit 1° 
o margine de tarla, ajutînd pe tracto
ristul Stanciu Nicolae să schimbe 
cuțitele tocite de la cultivator, cu al
tele ascuțite. „Am terminat aici 
ne mutăm pe o tarla învecinată, 
la ora aceasta (era spre prlnz) 
a și prășit 10 hectare. Cred că 
di seară mai prășește încă 10—12
Este un record pe brigadă, deoarece 
nimeni încă pină azi nu a prășit mai 
mult de 17—18 ha pe zi. Cu aceasta 
graficul lui de producție a săltat cu 
multe zeci de procente peste plan. 
Ne ajută de altfel și colectiviștii, mi- 
nuitorii de mașini, care curăță buruie
nile care se prind de cultivator și-l 
desfundă de pămint", ne spune șeful 
brigăzii. Apoi, agregatul condus cu pri
cepere de tractorist, a pornit spre tar
laua care-și așteaptă rindul la prășit. 
In urma tractoriștilor, colectiviștii pră
șesc tinerele plante pe rlnd.

Ne-am interesat îndeaproape de ca
litatea lucrărilor făcute. Colectiviștii 
erau mulțumiți. Nici un rlnd tăiat sau 
acoperit cu pămîni. De altfel, despre 
buna calitate a lucrărilor făcute de 
mecanizatori ne-au vorbit și colectiviș
tii din Ghimpați, Poiana și din alte 
părți, unde printre cei mai buni trac
toriști se numără Stroe Petre, Dumitra 
Costică și alții. „Nici nu se poate 
altfel — spunea directorul stațiunii,* 
deoarece noi am mers pe linia Ca acel 
tractorist care a executat semănata! să 
facă acum și prășitul".

Pe înserate, la înapoierea în unitate, 
am trecut pe lingă remize în care se 
lucra de zor la reparatul batozelor. A- 
cestora li se făceau ultimele verificări 
înaintea rodajului și a probelor în gol. 
Restul utilajului ce va fi folosit în 
muncile de vară (combine, secerători- 
legători, dispozitive de treierat mază
re, etc), erau gata reparate, rodate și 
recepționate...

Stațiunea a încheiat campania mun
cilor de primăvară cu un rodnic bilanț. 
Planul global a fost depășit cu 10 la 
sută, realizîndu-se îh total 18.810 han
tri. Din cei 476.000 lei, cît s-au anga
jat mecanizatorii de aici să economi
sească pînă la sfîrșitul anului, s-au și 
realizat economii în valoare de 230.000 
lei. Intre timp, personalul agronomic a 
trecut la revizuirea contractelor de lu
crări pentru campania de vară. Din cei 
26.333 hantri planificați la lucrările din 
cîmp, au și fost acoperiți, prin contrac
te, peste 20.000 de hantri.

I. LEȘEANU

RAȚIA" DE DIMINEAȚĂ
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e incompCînJ furajarea
Gospodăria agricolă de stat Cuparu 
din regiunea Pitești crește in acest 
an peste 13.000 de pui. In fotografie: 
îngrijitoarea Călin Ioana „servind" 

puilor rația de dimineață.
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lnsuțindu-țl prevederile proiectului de Directive

ferma de vaci de
vor dezvolta 
lapte

De la Stațiunea de avertizare 
a Institutului de cercetări 

horti-viticoie Băneasa
Viermele merelor și al perelor 

(Laspeyresia pomonella) este unul 
dintre cei mai păgubitori dăunători 
ai livezilor. Fluturii au apărut în 
primăvara acestui 
lunii mai. Ei au 
ouă din care după 
pare omizile care 
teriorul fructelor, 
mănoșirea și căderea lor.

Pentru prevenirea atacului aces
tui dăunător este obligatorie apli
carea tratamentelor de combatere cu 
substanțe insecticide.

Primul tratament trebuie făcut în 
condițiile acestui an în intervalul 
5 IV—9 VI 1960. Stropirea mere
lor și a perelor se va face cu pre
paratul Detox 25, în doză de 0,7 la 
sută sau cu Ekatox 20. în doză de 
0,2 la sută.

Acolo unde nu s-au efectuat stro
piri contra rapănului se vor ames
teca insecticidele sus amintite cu 
zeamă bordeleză 0,5 la sută.

an la sfîrșltul 
depus pe 
cîteva zile 
se hrănesc 
provocînd

fructe 
vor a- 
în in- 
vier-

Creșterea păsărilor este una dintre 
cele mai importante ramuri de pro
ducție ale gospodăriilor agricole de 
stat hunedorene Apoldul de Jos și 
Mintia. Pentru dezvoltarea sectorului 
avicol, G.A.S. Apoldul și-a procurat 
peste 25.000 de pui, iar la Mintia, un
de s-au completat puiernițele ou pui 
eclozionați din incubatorul propriu, 
halele de găini sînt populate cu peste 
4.300 de păsări. Planul producției de 
ouă a fost depășit la G.A.S. Mintia în 
trimestrul I cu 4.000 bucăți, iar pînă 
la 10 ma' s-au obținut in total 265.000 
de ouă. O bună parte a ouălor au 
luat calea incubatoarelor din care au 
fost scoși aproape 100.000 de pui. Din 
cele arătate ar părea că în sectorul 
avicol ar merge totul strună, că exis
tă o preocupare eficientă din partea 
conducerii gospodăriilor. Dar anali- 
zînd mai amănunțit rezultatele din 
fiecare gospodărie în ceea ce privește 
dezvoltarea economicoasă a sectorului 
avicol reiese că 
satisfăcătoare.

Afl-îndu-se în asemenea situație con
ducerea gospodăriei a încercat să gă
sească „țapul ispășitor" și a început 
să facă imputații în stingă și în dreap
ta. Apoi a aruncat vina pe cauze „o- 
biective" între care se numără avita
minoza, pneumonia, rahitismul etc. 
Or, se vede de departe, acestea sînt 
boli care se datoresc îngrijirii neco- 
respunizătoare, în special cazării și 
hrănirii proaste. Deci pentr-u a redresa 
situația în sectorul avicol trebuie a- 
plicată o furajare completă din care 
vitaminele, protei.ia animală și săru
rile să nu lipsească, iar regulile zoo- 
veterinare să

sînt departe de a îi

■A
că in G.A.S. ApoldulEste adevărat 

de Jos, conducerea s-a preocupat de 
poipularea puiernițelor, dar nu în a- 
ceeași măsură a acordat atenție con
dițiilor zoovetermare de cazare și 
hrănire. Datorită acestui fapt în pri
mele patru luni din efectivul de 25.200 
de pui, au murit 58,46 la sută, adică 
14.761 de capete.

fie aplicate întocmai.
★

din gospodăria Apold 
se dezvinovățească în

privește slabele rezultate și pe 
materialului primit, cei din 
nu o pot face, deoarece gos- 
răspumde atît de incubatoare 

adulte.

Comuna Șercaia este așezată în ve
cinătatea orașului Făgăraș, ceea ce 
constituie un motiv în plus pentru co
lectiviștii de aici de a dezvolta ferma 
de vaci de lapte. Ei s-au convins din 
proprie experiență că creșterea anima
lelor printre care și a vacilor de lap
te. le aduce însemnate venituri. Anul 
trecut, de pildă, sectorul zootehnic, cu 
toate că nu a fost dezvoltat pe mă
sura posibilităților, a adus gospodă
riei un venit de peste 260.000 lei. 
Suma aceasta reprezintă 45 la sută 
din venitul global a| acestei unități.

De curînd, colectiviștii din Șercaia, 
citind proiectul de Directive ale ce
lui de-al III-lea Congres al P.M.R. 
și-au dat mai bine seama de impor
tanta și necesitatea dezvoltării creș
terii animalelor și îh special a vaci
lor de lapte. Ei au văzut că în pro
iectul de Directive se prevede ca 
„producția totală de lapte să ajungă 
în anul 1965 la peste 50 milioane hl. 
față de circa 25 milioane hl. în 1959, 
Irevenind circa 375 hl. la 100 de ha. 
fafă de 177 hl. în 1959". Pentru a 
contribui la realizarea acestor sarcini, 
colectiviștii din Șercaia au hotărît să 
mărească în anul acesta ferma de 
vaci de la 30 capete la peste 100 ca
pete. Creșterea fermei de vaci se va 
face prin cumpărare (au și fost cum
părate 56 de capete), cît și prin opri
rea produșilor valoroși din prăsilă 
proprie. în prezent gospodăria dispu
ne de 35 capete tineret bovin, de a 
cărui selecție și îngrijire corespunză
toare se ocupă brigadierul zootehnic 
Richard Fogoroșer, proaspăt absolvent 
al școlii de brigadieri zootehnici.

Munca privind dezvoltarea șeptelu-

special a vacilor de lapte, 
mărirea productivității lor

lui și in 
precum și 
în gospodăria colectivă din Șercaia. 
nu se duce la intîmplare. Colectiviștii 
au luat măsuri pentru asigurarea unei 
puternice baze furajere formată 
special din porumb siloz.

— Gospodăria noastră, explică bri
gadierul zootehnic, dispune de 100 
finețe naturale, 77 ha. trifoi, dar 
rajul principal în hrana vacilor 
lapte în acest an 
rumbul de siloz, 
mărit suprafața 
rumb pentru siloz 
avut anul trecut, la 30 de ha. Din 
periența anului trecut noi am învățat 
că numai în condiții agrotehnice co
respunzătoare se pot obține producții 
mari și de calitate superioară. Pentru 
a obține în acest an, de pildă, o pro
ducție de circa 40.000 de kg. porumb 
siloz la ha., colectiviștii au început 
la timp lucrările de întreținere a aces
tei culturi; au executat în bune con
diții prima prașilă, și vor aplica încă 
2-3 prașile, Cît privește recoltatul po
rumbului pentru siloz, noi știm că 
momentul optim este cînd porumbul 
va fi în faza de coacere lapte-ceară, 
fază în care el conține cea mai mare 
cantitate de unități nutritive și are 
suculența necesară obținerii unui nu
treț insilozat de calitate superioară.

Grija colectiviștilor din Șercaia în 
dezvoltarea creșteri] animalelor se 
manifestă și in faptul că ei au asi
gurat și condițiile bunei păstrări a 
furajelor însilozate. In acest scop au 
construit cîteva silozuri betonate, că-

îl va constitui 
In acest scop 
însămînțată cu 
de la 7 ha., cît

in

ha. 
fu- 
de

po
em 
po- 
am 
ex-

rora, ca buni gospodari, le-au cons
truit și un acoperiș în formă de șo
pron, pentru a feri furajul de eventua
lele stricăciuni provocate de ploi. Si
lozurile sînt de pe acum bine cură
țite, așa că operația de insilozare se 
va face fără nici o întîrziere.

Mărind numărul vacilor de lapte, 
îngrijindu-le bine și hrănindu-le cu 
mai mult porumb siloz, colectiviștii 
din Șercaia vor putea obține venituri 
tot mai mari. Trebuie arătat că, ei 
și-au propus să sporească producția 
de lapte de la 2.463 litri cît a fost 
în anul trecut, la 2.900-3.000 litri pe 
cap de vacă furajată. Astfel, la sfîrși
tul acestui an, numai ferma de vaci 
va înscrie în bugetul gospodăriei co
lective un venit bănesc tot atît de mare 
cît a adus anul trecut întreg sectorul 
zootehnic,

DANA CIGUSIEVICI

scoală de dimineață

SOARELE: Niciodată nu reuș esc să mă trezesc înaintea lor!
Desen de N. CLAUDIU

Dacă unii 
mai caută să 
ceea ce 
seama 
Mintia 
podari,a
și puiernițe cît și de găinile 
G.A.S. Mintia obține la creșterea pă
sărilor prețuri de cost ridicate și în
registrează și alte deficiențe din pri
cina nesatisfacerii cerințelor unei 
dezvoltări raționale a sectorului avi. 
col. Incubatoarele sînt folosite cu nu
mai 50 la sută din capacitatea lor de 
lucru, procentul de ecloziune este scă

zut, alungind abia la 62 la sută, iar pro
centul de mortalitate la pui se ridică 
la 20—33 la sută; mia de ouă se ob
ține cu 121 de lei mai mult decît 
planificat.

Muncitoarele Comata Viorica, 
vu Elena și Fușoriu Victoria au 
tat deseori la consfătuiri și cu
ocazii că pierderile se datorează în 
cea mal mare parte lipsei de substanțe 
vitaminoase și proteină animală în 
hrana păsărilor. Puilor de pildă, li 
s-au dat foarte rar drojdie de bere, 
carne și ouă și niciodată zer și briază 
seacă. Consecințele hrănirii incomple
te au apărut sub formă de avitamino
ză, rahitism și alte boli care 
la pierderi de pui.

Atît gospodăria Apoldul de 
și G.A.S. Mintia au nevoie în
redresării sectorului avicol, de ajuto
rul conducerii Trustului Gostat regio
nal. Acesta trebuie să ajute în mod 
deosebit cele două gospodării pentru a 
se aproviziona cu substanțe vitami
noase și proteină animală.

este

Pîr- 
ară- 
alte

au dus

Jos C)t 
vederea

„Bulevardul" | dintre ogoare
= Peste cîmp, distanța între De-
î vesel și Redea (raionul Caracal)
1 e scurtă: doar 6—7 km. Dacă te 
= însoțești cu un localnic, care cu- 
| noaște drumurile printre culturi, 
ș o străbați, mergînd voinicește,
2 în ceva-ceva mai mult de o oră. 
g In noaptea dinaintea dimineții in 
| care am făcut, peste cîmp dru- 
= mul de la Devesel la Redea, 
= plouase puternic. însoțitorul meu, 
= bun cunoscător al locurilor, după 
ș ce m-a condus un timp pe dru- 
= muri unde piciorul se înfunda 
| în pămîntui moale, a cotit spre 
2 dreapta.
= — O să dăm acum de un drum
f pe care o să mergem ușor ca 
2 pe asfalt — mi-a spus el.
2 Promisiunea nu s-a dovedit 
j exagerată. Drumul pe care am 
= mers apoi, cale de 3 Km, era, 
2 de fapt, o fîșie de teren bine 
Ș înțelenit, lată de circa 50 de me- 
= tri. Iarba crescută mare îi da 
2 acestei fișii aspectul de pășune
1 și nicidecum de drum. Doar din 
| loc in loc, covorul de iarbă era 
f întrerupt de drumurile înguste 
| de care ce tăiau perpendicular te- 
| renul pe care mergeam. Intre
2 două drumuri de acest fel, pe
2 distanță de cel mult 500 de me- 
| tri, fișia de iarbă avea într-o 
2 margine terenul mai bătătorit 
| semn că pe acolo trecuseră care 
2 și căruțe. Marginea aceasta bă- 
2 tătorită nu era mai lată de 5 m. 
| . Și după ce-am înfățișat situa- 
= ția să facem o socoteală dintre 
2 cele mai simple. Să îpmulțim 
| 3.000 de metri — lungimea fîșiei
2 de teren, socotită drum — cu 50 
= de metri — lățimea ei. Din in- 
ș mulțire rezultă că 15 hectare de 
2 teren stau necultivate. De ani 
= stau așa. Așadar, în timp ce în 
2 alte părți oamenii cheltuiesc 
j bani și muncă pentru a reda a- 
g griculturii noi terenuri. între Re- 
2 dea și Devesel sînt nefolosite 15 
| ha de teren fertil care ar putea 
= să fie puse în cultură doar prin
ți tr-o arătură adîncă. Pe terenul 
= din fur se scot în medie cite 
g 2.000 de kg de porumb la hec- 
2 tar. Pe terenul acesta care-i odih- 
2 nit s-ar putea scoate mai mult. 
ș Sfaturile populare din Redea și 
ș Devesel să ia măsurile ce se im- 
= pun.
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Să recoltăm și să conservăm
furajele fără pierderi

„Ce bine a crescut 
lucerna I Săptămî- 
na aceasta o co
sim !“ Tovarășul 
Grlgore Marin, șe
ful brigăzii zoo
tehnice de la gos
podăria colectivă 
„Drum Nou" din 
Odobeasca, raio
nul Roșiori de Ve
de și tehnicianul 
agronom Grecu 
Marin într-unadin 
tarlalele cu lu
cernă ale gospo

dăriei.

Proiectul de Directive ale celui de-al 
III-lea Congres al P.M.R. pentru planul 
de dezvoltare a economiei naționale 
pe anii 1960-1965 și pentru progra
mul economic de perspectivă, prevede 
o importantă mărire a șeptelului și 
sporire a producției de carne, lapte, 
lină, ouă etc. In realizarea acestor 
obiective, o importanță deosebită o 
prezintă fără îndoială asigurarea unei 
puternice baze furajere, capabilă să 
pună la dispoziția animalelor în tot 
timpul anului nutrețuri abundente și 
de cea mai bună calitate.

In cele mai multe regiuni ale țării 
cositul lucemei și trifoiului este în toi; 
in scurt timp va începe și recoltarea fî- 
nețetor naturale și a altor plante de 
nutreț. Majoritatea plantelor de nutreț 
ca lucerna, trifoiul, borceagul, dughia, 
iarba de pe finețele naturale etc., se 
conservă de obicei prin metoda uscării, 
pregătindu-se sub formă de fin. Ală
turi de nutrețul insilozat finul este un 
furaj prețios pentru majoritatea anima
lelor din gospodărie, avind o valoare 
nutritivă mare. Dar această însușire o 
au insă numai finurile recoltate la 
timp, uscate și depozitate în condiții 
optime.

Momentul cel mai potrivit pentru 
recoltare este in cazul lucernei ia îm- 
bobocire, la trifoi la începutul înflo
ririi, la borceag cînd înflorește măzări
chea, la dughie cînd iese spicul, 
la finețele naturale cînd ierburile 
minante dau in spic.

In scopul recoltării plantelor de 
treț la timpul optim este necesar să se 
concentreze la această lucrare toate 
forțele existente in gospodării. Unită
țile care dispun de cositori mecanice, 
agregate tractate sau cositori purtate, 
trebuie să le folosească acum din plin

iar 
do-

nu-

faptul că prin recoltarea me-dat fiind 
canică se realizează o mare economie 
de brațe de muncă.

Pentru a obține un fin bun, care 
să-și păstreze toate substanțele nutri
tive, vitaminele, culoarea verde și un 
miros plăcut, după cosire plantele nu 
trebuie lăsate prea mult la soare sau 
in ploaie. In regiunile de cimpie, pe 
timp puternic insorit, se recomandă ur
mătoarea metodă de uscare: după 
cosire, brazdele se lasă pe cîmp 3-4 
ore pină ce plantele se ofilesc; apoi 
se adună cu grebla mecanică sau 
manuală în valuri mici (poloage) de 
25-30 cm înălțime. A doua zi, aceste 
valuri se pot aduna in căpițe. In felul 
acesta se obține o uscare uniformă a 
plantelor fără pierderi mari.

In regiunile cu ploi frecvente, usca
rea finului de lucernă, trifoi, și chiar 
a celui din finețele naturale este bine 
să se facă pe capre sau prepeleci. Nu
trețul verde cosit după o ușoară pă- 
lire se așază pe capre în strat de 
40-60 de cm grosime. Finul uscat pe 
capre iși păstrează mai bine culoarea 
verde, iar pierderile prin scuturare sînt 
minime. După ce finul s-a uscat sufi
cient (pină la 12-14 ia sută umiditate) 
trebuie transportat la locul de depozi
tare. Finul se poate păstra bine in șire 
sau in clăi, sub cerul liber dacă aces
tea sînt corect făcute. Finul se păstrea
ză în cele mai bune condiții în șoproa- 
ne sau in șuri.

METODE PRACTICE PENTRU 
INSILOZAREA LUCERNEI 

Șl TRIFOIULUI

Din experiența a numeroase gospo
dării agricole de stat și colective 
(G.A.S. Sighireanu, de pildă) cit

și a stațiunilor agricole experi
mentale, s-a constatat că prin me
toda uscării (folosite in scopul conser
vării lucemei) se produc chiar și pe 
vreme favorabilă și mai ales la coasa 
I pierderi de substanțe nutritive care 
ajung la 30-40 la sută. Pe timp cu 
ploi repetate sau cu insolație puter
nică în perioada uscării, pierderile de 
substanțe nutritive, datorită prelungi
rii timpului de uscare și scuturării frun
zelor pot fi cu mult mai mari.

Folosind metoda conservării plante
lor verzi prin insilozare pierderile de 
substanțe nutritive se reduc la 5-15 la 
sută, lată de ce ținînd seamă de tim
pul ploios care se menține in majori
tatea regiunilor recomandăm unități
lor agricole de stat și cooperatiste 
să insilozeze cantități cît mai 
mari de lucernă, trifoi și alte 
ierburi destinate pentru fin. Lucerna și 
trifoiul, datorită conținutului lor mare 
in substanțe proteice și a cantităților 
relativ reduse de substanțe zaharoase, 
sint plante greu insilozabile. De aceea, 
pentru a obține un nutreț murat de 
bună calitate operațiunea de insilo
zare trebuie să se desfășoare sub 
atenta supraveghere a specialiștilor.

Institutul de Cercetări Zootehnice a 
experimentat cu rezultate bune urmă
toarele metode de insilozare a lucer- 
nei și trifoiului, pe care le recoman
dăm a fi aplicate in producție.

Insilozarea în amestec cu alte nu
trețuri verzi ușor insilozabile. Pentru 
a asigura cantitatea de zahăr nece
sară unei fermentații tactice optime, 
lucerna sau trifoiul verde se amestecă 
in timpul tocării, cu alte nutrețuri bo
gate *n substanțe zaharoase, dintre a- 
celea care se pot găsi in gospodărie 
în perioada respectivă ca i secară fu»

rajeră și orz ce prisosesc in conveierul 
verde (inainte de inspicare), borceag, 
ovăz furajer, iarbă de Sudan, gaolean, 
porumb, floarea-soarelui, eventuale 
culturi compromise de grindină, ierburi 
graminee din finețe naturale și culti
vate. Spre toamnă pdt fi folosite frun
ze și capete de sfeclă, varză furajeră, 
dovleci, cartofi etc. Proporția poate fi 
de o parte lucernă la o parte sau - 
dacă sint posibilități - chiar două 
părți din nutrețurile enumerate. Lucer
na sau trifoiul nu trebuie să fie 
de rouă sau de ploaie.

Acest procedeu simplu și sigur 
aplicat cu bune rezultate in multe 
podarii agricole de stat și colective. 
Astfel, gospodăria colectivă din Har
man, regiunea Stalin, iși pregătește in 
fiecare an în acest fel, cite 600-800 
tone de nutrețuri murate bogate în 
substanțe proteice. Aceasta ajută in 
mare măsură colectiviștilor de aici 
să obțină an de an producții spo
rite de lapte (peste 3.000 litri lapte pe 
cap de vacă furajată) și ieftine.

Tnsilozarea cu melasă. In prezent, 
există cantități mari disponibile de me
lasă pe care gospodăriile agricole de 
stat și colective Ie pot folosi cu bune 
rezultate la insilozare. Se procedează 
astfel : lucerna se toacă și se întinde 
in strat pe fundul silozului. Se face o 
soluție de melasă, din o parte me
lasă și 2-3 părți apă și se stropește 
uniform stratul de lucernă, folosindu-se 
cantitatea de 4-8 litri de soluție pen
tru 100 kg lucernă verde. Apoi se în
deasă bine. Este necesar ca lucerna 
(sau trifoiul) să fie puțin ofilite. Ur
mează apoi al doilea strat care se 
stropește la fel și așa mai departe.

Insilozarea cu acid formic. Se pro
cedează ca mai sus, straturile de lu
cerna stropindu-se cu o soluție de 
acid formic in concentrație de 5 la 
sută (5 litri acid formic concentrat la 
100 litri de apă). Pentru 100 kg lucer
nă verde se folosesc 5 litri de soluție. 
Această metodă are avantajul că asi
gură reușita insilozârii chiar a lucer- 
nei ude de ploaie. In acest caz, so
luția se face mai concentrată și anume

ude

este 
gos-

de 6 la tută; în schimb se folosește 
o cantitate mai mică de soluție (1 litru 
la 100 kg nutreț). Pentru un vagon de 
lucernă sau trifoi sînt necesari 25 litri 
de acid formic concentrat.

Insilozarea cu „Lactobacterin". A- 
cest preparat este produs de Centrul 
experimental de îngrășăminte bacte
riene de la Băneasa-BucureșTi. El este 
livrat de către acesta la cerere in do
ze de 450 cmc, fiind necesare 4 doze 
pentru 10 tone de masă verde de lu
cernă sau de trifoi. Fiecare doză se 
diluează in 45 litri apă, cu care se 
stropesc apoi uniform straturile de nu
treț.

Lucerna și trifoiul mai pot fi însilo
zate in amestec cu diferite uruiell.

In toate cazurile, pentru a se putea 
obține un nutreț de calitate superioară 
trebuie să se respecte cu strictețe a- 
numite reguli. Dintre acestea deosebită 
importanță prezintă tocarea în dimen
siuni mici (1-2 cm) a masei de nutreț, 
presarea pentru evacuarea cît mai 
completă a aerului și acoperirea co
rectă a silozului. Este necesar de ase
menea ca durata umplerii 
să nu depășească 2 zile.

Nutrețul de lucerna și 
formă de fin sau de siloz
prețios în gospodărie pentru realiza
rea echilibrului proteic in rația anima
lelor în care intră ca nutreț de bază 
porumbul de siloz. De aceea, in peri
oada actuală crescătorii de animale 
trebuie să depună toate eforturile pen
tru a recolta la timp aceste nutrețuri 
și a le conserva după cea mai potri
vită metodă evitînd pierderile. Avind 
in vedere timpul ploios trebuie să se 
folosească cu prioritate metoda însi- 
lozării pregătindu-se din timp în acest 
scop spațiul necesar, utilajele pentru 
recoltarea și tocarea nutrețurilor 
ș.a.m.d.

unei

trifoi 
este

gropi

sub 
foarte

Tng. GH. BRUMARU
d'n Ministerul Agriculturii



Noi eforturi ale U.R.S.S. 
pentru înfăptuirea dezarmării 

generale și totale
Zilele trecute, ziarele au publicat 

mesajul pe care N. S. Hrușciov, 
președintele Consiliului de Miniștri 
al U.R.S.S., l-a adresat șefilor gu
vernelor tuturor statelor în legătură 
cu noile propuneri ale Uniunii So
vietice menite să ușureze și să ur
genteze rezolvarea problemei dezar
mării generale și totale, precum șl 
documentul care expune aceste pro
puneri. Uniunea Sovietică pregătise 
aceste propuneri pentru ca ele să fie 
discutate la conferința șefilor de gu
verne de la Paris, dar — după cum 
se știe — cercurile imperialiste au 
sabotat ținerea conferinței.

Problema dezarmării generale și 
totale, a făuririi unei lumi in care 
să nu mai existe arme, în care oa
menii să nu mai fie amenințați de 
pericolul unui război pustiitor, preo
cupă în cei mai înalt grad pe toate 
popoarele lumii. Calea spre atin
gerea acestui nobil țel a fost des
chisă de Uniunea Sovietică prin cu
prinzătorul plan de dezarmare ge
nerală și totală pe care șeful gu
vernului sovietic l-a prezentat în 
septembrie, anul trecut, în fața A- 
dunării Generale a O.N.U. Propu
nerile sovietice au avut un ecou 
uriaș în întreaga lume. Prin rezolu
ția sa din 20 noiembrie 1959, A- 
dunarea Generală a O.N.U. a apro
bat în unanimitate ideia dezarmării 
generale și totale și a confirmat că 
problema privitoare la o aseme
nea dezarmare este problema cea 
mal importantă care stă în prezent 
în fața lumii.

In cursul lucrărilor Comitetului 
celor zece țări pentru dezarmare 
care s-au desfășurat într-o primă 
etapă la Geneva, Uniunea Sovieti
că șl celelalte țări socialiste parti
cipante, între care și țara noastră, 
au depus toate străduințele pentru 
a se ajunge la un acord în proble
ma dezarmării. Din păcate, puterile 
occidentale nu au făcut același lu
cru. Poziția pe care ele s-au situat 
pînă acum în această problemă a 
creat Impresia că, în realitate, nu 
doresc să se ajungă la o înțelegere. 
Prin atitudinea Pe care au avut-o 
puterile occidentale au adus rezol
varea problemei dezarmării într-un 
impas. Noile propuneri făcute de 
U.R.S.S. au tocmai țelul nobil 
de a împinge înainte rezolvarea a- 
cestei probleme de uriașă însemnă
tate pentru soarta omenirii.

Uniunea Sovietică a dorit șl do
rește în mod sincer o dezarmare e- 
ficientă și totală, pentru ca nimeni 
să nu poată amenința cu războiul. 
Așa cum se arată în recentele pro
puneri ale U.R.S.S., guvernul sovie
tic consideră, ca și pînă acum, că 
ordinea înfăptuirii măsurilor de de
zarmare, care este prevăzută în pro
punerea sa din 18 septembrie 1959, 
corespunde întrutotul scopurilor în
făptuirii practice a dezarmării ge
nerale și totale. Căutînd însă pe toa
te căile să înlesnească realizarea cit 
mai grabnică a unul acord cu pri
vire la această problemă, guvernul 
sovietic este din nou gata să mear
gă în întîmplnarea puterilor occl-

dentale și să ajungă la un acord pri
vitor la o altă ordine de înfăptuire 
a măsurilor de dezarmare, dacă a- 
ceasta este mai acceptabilă pentru 
puterile occidentale.

După cum sc știe, Uniunea Sovie
tică a f°st întotdeauna și a rămas o 
adeptă înflăcărată a izbăvirii cît mai 
repede a omenirii de primejdia Iz
bucnirii unui război cu arme rache
tă și arme rachetă nucleare, in tre
cut însă, puterile occidentale au sus
ținut ca interzicerea armelor nucleare 
să aibă loc spre sfirșltul programului 
de dezarmare De aceea, în cadrul 
propunerilor pe care U.R.S.S. le-a 
făcut în septembrie, anul trecut, s-a 
prevăzut ca această măsură să fie în
făptuită în etapa IlI-a. In cursul 
tratativelor care au avut loc la Ge
neva unele state. în special Fran
ța, și-au schimbat punctul de vede
re. Ele au susținut ca dezarmarea să 
înceapă cu interzicerea și distru
gerea mijloacelor de transport la 
țintă a armelor nucleare, chimice și 
biologice. Prin noile sale propuneri, 
Uniunea Sovietică, venind în în- 
tîmpinarea acestui punct de vedere, 
se declară de acord ca procesul de
zarmării generale și totale să încea
pă cu Interzicerea și distrugerea, 
sub control Internațional, a tuturor 
mijloacelor de transportare spre 
țintă a armei nucleare. Trebuie ară
tat că Uniunea Sovietică face a- 
ceastă propunere deși ea deține o 
superioritate îndeobște recunoscută 
în domeniul mijloacelor celor mal 
moderne și mal eficiente de trans
portare, inclusiv în domeniul rache
telor balistice intercontinentale.

înfăptuirea la începutul progra
mului de dezarmare a distrugerii 
mijloacelor de transport a armelor 
nucleare trebuie să meargă mînă în 
mînă cu lichidarea bazelor străine 
de pe teritoriile altor țări și retra
gerea trupelor străine de pe aceste 
teritorii. In ultimul timp, opinia pu
blică mondială cere cu tot mai mul
tă hotărîre ca aceste baze, care con
stituie puncte de plecare pentru să- 
vîrșlrea unui atac împotriva țărilor 
vecine lor, să fie distruse și să fie 
retrase trupele de pe teritorii străine.

Realizarea măsurilor propuse de 
Uniunea Sovietică pentru prima e- 
tapă a programului de dezarmare ar 
înlătura primejdia dezlănțuirii unui 
atac prin surprindere și ar crea con
dițiile înfăptuirii măsurilor de de
zarmare prevăzute pentru urmă
toarele etape. Propunerile sovietice 
prevăd ca în etapa a doua și a treia 
dezarmarea totală a tuturor statelor 
să fie desăvîrșltă, să fie distruse 
toate mijloacele pentru ducerea 
războiului.

In cadrul discuțiilor care au avut 
loc pînă acum în legătură cu de
zarmarea, puterile occidentale au 
făcut mult caz de problema controlu
lui. Ele au propus un astfel de sis
tem de control care nu constituie 
decît o încercare de a obține pe 
cale „legală" informații militare cu 
caracter de spionaj. Uniunea Sovie
tică s-a pronunțat totdeauna pentru 
un control internațional care să a-

Zborul provocator al 
condamnat de opinia

Sub presiunea puternică a opiniei 
publice indignată de zborul provo
cator în scopuri de spionaj a avio
nului ,,U-2“, comisia senatorială 
pentru afacerile externe a S.U.A. a 
întreprins o anchetă asupra cauze
lor torpilării Conferinței la nivel 
înalt. Au fost chemați să facă depo
ziții în fața Comisiei de anchetă, 
reprezentanți sus-pușl al guvernului 
american. Declarațiile contradictorii 
ale persoanelor oficiale citate de 
comisie arată că actualii conducători 
ai Statelor Unite ale Americll nu vor 
să privească adevărul în față șl sa l 
recunoască.

Provocările săvîrșite de cercurile 
conducătoare americane împotriva 
U.R.S.S. sînt condamnate de cele 
mai largi pături ale opiniei publice 
americane care cer guvernului să 
pună capăt neîntîrziat politicii fali
mentare de pe „poziții de forță" în 
relațiile internaționale. Astfel, cetă
țeanul Vermond Ward din orașul 
Breese-Banks (Carolina de Nord) a 
trimis ziarului „Național Guardian" 
o scrisoare în care se spune : „Acum 
cîteva zile, am fost într-un atelier 
unde se reparau unelte agricole. A 
venit vorba despre avionul de spio
naj. Nimăni din cei prezenți nu a 
sprijinit poziția S.U.A. Mecanicii, 
fermierii, tăietorii de lemne și pa
tronul atelierului — toți cei prezenți 
— șl-au exprimat părerea că nu e- 
ram îndreptățiți să trimitem avioane 
deasupra Rusiei șl că prin aceasta 
noi am creat o primejdie de război". 
. Intr-o altă scrisoare publicată de 
ziarul „Capital Times" din Madison 
(Statul Visconsin), un cetățean ame
rican care semnează sub Inițialele 
F.J.R. își exprimă neliniștea față de 
primejdia pe care o prezintă zboru
rile de spionaj, deoarece încâlcind 
dreptul Internațional, aceste zboruri 
„pot totodată să dezlănțuie ușor un 
mare războiAutorul scrisorii 
continuă : „Cum putem învăța pe co
piii noștri să respecte legile și să le 
spunem că nu este bine să mintă, 
cînd au ca exemplu guvernul nos
tru care încalcă legile la adoptarea 
cărora a contribuit el însuși, un gu
vern care minte spunînd că nu este 
Vinovat șl își recunoaște vina numai 
atunci cînd nu are o altă ieșire".

Din scrisorile trimise ziarelor, din 
luările de cuvînt publice și particu
lare, reiese cu putere că poporul a- 
merican este indignat de cele săvîr
șite de guvernanții care pretind că-1 
reprezintă.

Protestele opiniei publice au cres
cut în amploare mai ales în timpul 
celor 4 zile cînd Comisia de anche
tă șl-a desfășurat lucrările.

Acum, cînd ancheta a fost înche
iată, se așteaptă publicarea conclu
ziilor comisiei. Dar încă de pe acum 
se poate aprecia că aceste concluzii

avionului spion „U-2“ 
publică din S. U. A. 
nu vor fi cele pe care poporul ame
rican le aște.aptă. Potrivit celor rela
tate de Agenția Associated Press, 
chiar membrii Comisiei se îndoiesc 
că vor reuși să ajungă la o conclu
zie comună avînd în vedere diver
gențele acute care s-au manifestat 
in cursul lucrărilor comisiei.

Mai devreme sau mai tîrziu însă, 
adopții războiului rece vor trebui să 
dea înapoi în fața dorinței arzătoa
re de pace a popoarelor. Oamenii 
simpli d© pe glob au primit ca pe un 
mare îndemn cuvintele dătătoare de 
speranță ale Iul Niklta Sergheevlcl 
Hrușciov rostite la Conferința de 
presă de la Kremlin din 3 Iunie a.c:: 
„Sînt convins, a spus N. S. Hrușciov, 
că dacă popoarele-tuturor țărilor vor 
lua cauza menținerii păcii în mîi- 
nlle lor, dacă ele vor înfrîna pe a- 
gresorii dezlănțuițl șl pe conducăto
rii nesăbulți care permit să se cree
ze condiții ce pot provoca un con
flict militar, sînt convins că atunci 
cauza păcii va învinge. La rîndul 
nostru, vom face totul in această di
recție".

sigure înfăptuirea reală a dezarmă
rii generale. In noile sale propuneri, 
guvernul sovietic arată concret și 
amănunțit cum trebuie să se desfă
șoare controlul asupra realizării 
măsurilor de dezarmare. încă de la 
începutul primei etape a dezarmă
rii se prevede crearea unei organi
zații internaționale de control în 
cadrul O.N.U. Ea va înfăptui con
trolul la fața locului asupra lichidă
rii armei rachetă a avioanelor mi
litare și a celorlalte mijloace care 
pot fi folosite la transportul armei 
atomice ș! cu hidrogen. Sub contro
lul ei va avea toc distrugerea ram
pelor pentru lansarea rachetelor. In 
etapele ulterioare, funcțiile organi
zației de control se vor lărgi. Vor 
fi puse sub un control riguros inter
zicerea și distrugerea armei nu
cleare, desființarea armatelor etc.

Elaborînd noile sale propuneri, 
guvernul sovietic a studiat cu aten
ție și considerentele puterilor occi
dentale în legătură cu necesitatea 
creării unor forțe armate internațio
nale. Noi am ajuns la concluzia, a 
spus tovarășul N. S. Hrușciov, refe- 
rindu-se la această problemă că 
„unica posibilitate reală în actuale
le condiții este ca la dispoziția Con
siliului de Securitate să fie puse în 
caz de nevoie. în conformitate cu 
Carta O.N.U., pentru asigurarea 
menținerii păcii, formațiuni din con
tingentele de poliție (miliție), răma
se la dispoziția statelor după înfăp
tuirea dezarmării generale și tota
le. Aceste formațiuni de poliție (mi
liție) pot fi folosite exclusiv în 
scopurile menținerii păcii între po
poare șl nu pentru reprimarea po
poarelor care luptă pentru indepen
dență și progres social, nu pentru a- 
mestec în treburile interne ale sta
telor".

Recentele propuneri ale guvernu
lui sovietic referitoare la prevederi
le fundamentale ale Tratatului cu 
privire la dezarmarea generală și 
totală deschid larg calea rezolvării 
celei mai importante probleme a 
zilelor noastre. Elaborate cu cîteva 
zile înainte de a reîncepe tratative
le de la Geneva, ele oferă o bază 
concretă și solidă pentru discuții 
rodnice. Omenirea așteaptă ca în 
cadrul lucrărilor Comitetului celor 
10 state, lucrări care vor reîncepe în 
curînd la Geneva, puterile occiden
tale să renunțe la poziția nefirească 
pe care sau situat pînă acum și, 
dînd dovadă de rațiune și răspun
dere pentru soarta omenirii, să pă
șească. împreună cu țările socialis
te, la realizarea unui acord în pro
blemele dezarmării generale și to
tale.

Nu există în prezent în fața ome
nirii problemă mai importantă ca 
problema dezarmării. Numai prin 
rezolvarea acestei probleme, ome
nirea poate fi eliberată de greaua 
povară a cheltuielilor fantastice pe 
care le înghite înarmarea, de risipa 
absurdă de muncă umană șl de mij
loace materiale. In zilele noastre 
poate fi înfăptuit țelul măreț la care 
au visat multe generații de oameni, 
excluderea războaielor din viața 
omenirii. Iar calea pentru înfăp
tuirea acestui țe] este cea arătată 
de Uniunea Sovietică.

Propunerile de pace ale U.R.S.S. 
au găsit și găsesc un puternic spri
jin și o caldă aprobare în rîndul tu
turor oamenilor cinstiți de pretutin
deni.

Poporul nostru, sincer atașat cau
zei păcii, salută șl sprijină din toa
tă inima aceste propuneri menite să 
izbăvească omenirea de războaie. In 
cadrul Comitetului celor zece state 
pentru dezarmare, țara noastră va 
continua să-și aducă întreaga ei 
contribuție la înfăptuirea dezarmării 
generale șl totale pe care o așteap
tă toate popoarele.
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(Jn schimb de experiență la cooperativa 
agricolă de producție „Tancsics" 

din Mihaly
La cooperativa agricolă de producție 

„.Tancsics" din Mihaly — una din cele 
.mai vechi și mai bune unități agricole, 
socialiste, decorată cu ordinul „Stea- 
-gul Roșu al Muncii" — și-au dat in- 
tilnire președinții cooperativelor agri
cole noi înființate din județele Gtjor, 
Koiparom, Veszparom și Vas. Despre ce 
a fost vorba la acest schimb de ex
periență ? Despre felul cum să forme
ze gospodăriile agricole de producție 
tarlalele comune, prin ce metode, de 
muncă să organizeze protecția plante
lor, asolamentul și cum să mărească 
randamentul la creșterea animalelor.

— Cei 1S33 holzi teren arabil al 
gospodăriei agricole de producție din 
Mihaly sînt cultivate în cinci loturi. 
Mărimea medie a unei tarlale este de 
3(), holzi — a arătat în cuvîntul său in- 
droductiv agronomul gospodăriei. Acest 
lucru nu este insă bine ca să fie imi
tat. ■> Numărul loturilor și mărimea tar- 
\latelbr depind întotdeauna de condiții
le locale. In unele părți ale R. P. Un
gare sînt recomandabile tarlalele de 
40—50 holzi cadastrali, iar în alte 
părți, o tarla poate ajunge pînă la 100 
holzi.

Ca să evităm pagubele pricinuite de 
eroziuni este necesară o tarlalizare cit

mai bine judecată, a arătat agronomul. 
Pe povirnișul dealurilor, tarlalele să
nu fie niciodată formate din deal tn 
vale, ci, totdeauna de-a curmezișul. 
Trebuie avut in vedere că în părțile 
deluroase, loturile micilor producători 
au fost arate din deal in vale și din 
această cauză s-au creat adevărate 
albii, care au dus la eroziunea solului.

La șes, tarlalele e bine să aibă direc
ția nord-sud. Drumurile de cimp, care 
în general urmau o linie in zig-zag, e 
bine să fie desființate, iar în locul lor 
să se taie drumuri in linie dreaptă.

Cu ocazia schimbului de experiență 
s-a vorbit și despre asolăment. S-a a- 
juns la concluzia că este bine ca, în 
toate ocaziile, după păioase să fie pusă 
o plantă prăsitoare, răminind ca felul 
plantei să fie stabilit. potrivit condiții
lor concrete ale climei din anul res
pectiv. In asolament nu este bine să 
planificăm pe loturile îndepărtate cul
turi cu volum mare, deoarece tn acest 
fel cheltuielile de transport scumpesc 
mult produsul. .

Președinții noilor unități socialiste au 
plecat cu cunoștințe noi, care ii .vor a- 
juta să gospodărească mai bine unită
țile pe care le conduc.

Din R. P. Bulgaria

Legendă și realitate
Satul bulgăresc Rusokastro își 

trage numele dintr-o veche legendă. 
Tn apropierea acestui sat se înalță un 
deal stîncos, numit Stînca Rusin. De 
mult o dată, spune legenda, un zmeu 
înaripat a răpit-o pe cea mai fru
moasă fată din sat și a' asCuns-o în
tr-o peșteră din dealul acesta. Cel 
care avea s-b elibereze, avea să-și gă
sească fericirea.

Țăranii cooperatori din Rusokastro 
își dobîndesc fericirea pe alte căi : pe 
calea agriculturii socialiste.

Anul trecut gospodăria agricolă 
cooperatistă din Rusokastro și-a pro
pus să valorifice 60 hectare de pă
mînt înțelenit. Vreme de trei luni au 
muncit din răsputeri cooperatorii și au 
pregătit pentru însămînțare nu 60, ci 
280 hectare de pămînt!

„COMOARA" DIN RUSOKASTRO

Pe-aici circula și o altă legendă. 
Se spunea din băt.rîni că în Rîpa Tă
tarilor ar fi fost îngropați nouă saci 
cu aur. Dar toți căutătorii de comori 
care au încercat să-i găsească, s-au 
întors cu mîinile goale.

Țăranii cooperatori din Rusokastro 
au săpat și ei o iarnă întreagă pămîn
tul și au găsit o altă „comoară". Ei 
căutau aici ape subterane și le-au gă
sit. In afară de aceasta, au amena
jat un lac de acumulare și în primă
vară l-au umplut cu apa revărsată din 
riul care curge prin apropierea satu
lui. Apa a pornit pe canalul princi
pal de irigație și pe canalurile de dis
tribuție spre livezi și spre ogoare, 
ir.igînd semănăturile de porumb, de 
sfeclă de zahăr și de bumbac. Numai

în răstimp de un an. suprafața iri
gată a sporit aici cu 500 hectare.

Munca stăruitoare a dat roade bo
gate. In ciuda verii secetoase de anul 
trecut, s-a obținut o recoltă bună. 
Gospodăria a realizat pe o suprafață 
de 1.770 hectare în mijlociu 2.540 kg. 
de grîu la ha. Recolta de arz a spo
rit de la 1.660 la 2.690 kg. la ha., 
iar recolta de porumb boabe — de la 
3.200 la 3.600 kg. la ha. etc.

Succese frumoase au dobîndit și 
crescătorii de animale. Ei și-au de
pășit planul cu 40.790 litri de lapte, 
79 tone carne de vită, 62 tone carne 
de porc și 12 tone carne de pasăre.

Cooperativa agricolă din Rusokas
tro a livrat statului de 5 ori mai 
multe cereale, de 2 ori mai mult 
bumbac, sfeclă de zahăr și carne de 
porc și de 20 de ori mai multe păsări 
decît în anul 1958.

SPRE NOI IZBINZI

Izbînzjle de anul trecut le-ap dat 
aripi cooperatorilor din Rusokastro. 
Anul acesta ei au hotărît să sporească 
în felul următor producția agricolă în 
comparație cu anul 1959 : cu 777 tone 
la grîu. cu 37 t. la orz, cu 1.146 t. 
la porumb, cu 71 t. la bumbac, cu 383 
t, la sfecla de zahăr, cu 527 t. la 
roșii, cu 211 t. la struguri. Se pre
vede și o creștere însemnată a pro
ducției animaliere.

Toți membrii cooperativei luptă ac
tiv pentru înfăptuirea acestui program. 
Ei au însămînțat la timp sfecla de 
zahăr, floarea-soarelui, porumbul și 
celelalte culturi.

DIMITAR MINCEV

Ca prevederile să se transforme 
In grlu, lapte, carne

(Continuare din pag. l-a)

mi s-au părut mal importante : pro
filarea unor întreprinderi pentru 
producerea de piese în serie mare 
pentru a nu mai fi confecționate bu
cată cu bucată de către fiecare gos
podărie; pregătirea de cadre de toa
te gradele pentru exploatarea supra
fețelor Irigate — care în G.A.S.-uri 
vor ajunge în 1965 la circa 450.000 
de ha — Și pentru producerea de 
legume forțate în sere și răsadnițe 
cu încălzire tehnică ; menținerea a- 
celeeași metodologii de evidență pe 
perioada unui plan de lungă dura-

Aspecte din viața țărănimii 
din țările capitaliste

Cită deosebire între situația și pers, 
pectlvele țărănimii din țările socia
liste și viața plină de chin și amără
ciune a țăranilor, a celor care mun
cesc pămîntul in țările capitaliste.

Să spicuim numai cîteva din miile 
de exemple: In S.U.A. după cum a- 
rată însășj presa burgheză numă
rul fermierilor deposedați de pămînt 
crește necontenit. Ei pleacă la orașe 
în căutare de lucru. S-au înmulțit 
cazurile de punere în vînzare, la lici
tație, a fermelor din statele Ohio, 
Indiana, Illinois, Iowa, Missouri și 
altele-

In statul Iowa, de pildă, scăderea 
prețurilor a dus în 1959 la micșorarea 
venitului net al micilor fermieri cu 20 
la sută în comparație cu anul;

Cifrele oficiale — care sînt tocă de. 
parte de realitate — arată o scădere 
medie pe țară cu 16 la sută a venitu
rilor provenite din agricultură.

In Peru, (America de Sud) situația 
economică a țăranilor s-a înrăutățit 
foarte mult. Condițiile rudimentare de 
muncă, seceta, bolile, foametea ca și 
crunta exploatare a moșierilor au dus 
țărănimea la disperare. In partea de 
sud a țării au avut loc manifestări 
puternice ale țăranilor împotriva regi, 
mului de asuprire.

Speriate de proporțiile pe care le er 
putea lua aceste manifestații, autori, 
tățile din Peru au. concentrat nume
roase forțe polițienești împotriva ță-
rănilor.

Despre viața cumplit de grea a

federației proprietarilor funciari, re
prezentanții dijmașilor au cerut să 
se-ntărească principiul potrivit căruia 
arenadșul-dijmaș dă proprietarului de 
pămînt maximum 47 la sută din re
coltă.

Proprietarii funciari au refuzat însă 
să satisfacă orice revendicări din par. 
tea dijmașilor. In fața acestei situații, 
organizațiile sindicale ale dijmașilor, 
care fac parte din Confederația gene
rală a muncii din Italia, din Confede
rația italiană a sindicatelor oamenilor

ță-
muncii și Uniunea italiană a muncii

Coleciivișiii din Lehiiu 
pe Ierenul de sport

Despre dragostea și entuziasmul co
lectiviștilor din Lehiiu pentru mișcarea 
de cultură fizică și sport ne-a vorbit 
cu multă satisfacție, zilele trecuta, ‘tov. 
prof. George Rugină, tehnician la 
U.C.F.S. regiunea București. El re
marca în special frumoasa activitate 
a harnicilor colectiviști din G.A C. 
„Drumul lui Lenin" din această co
mună,. care și-au închegat anul trecut 
o asociație sportivă și căreia i au dat 
denumirea ,,Steaua"-Lehhu,' iar- pre
ședinte l-au ales pe Andrei Vrăniâmțu.

La început treburile n-au mers prea 
bine, însă, cu puțină străduință și 
avînd sprijinul conducerii gospodăriei, 
colective (al cărei președinte este 
tov. Gh. M.-goș) membrii asociației 
sportive (astăzi în număr de 143) au 
reușit să înv’tigă greutățile și acum ei. 
se pot mîndri cu secțiile de fotbal, vo
lei, șah, tenis de masă, tir, atletism și 
trîntă, '-care desfășoară o activitate 
Intensă. Componențij acestor secții sînt 
prezenți' la mai toate competițiile de 
masă organizate pe. plăti . ra:onal..și 
chiar regional, unde, de cele mai multe 
ori, obțin, rezultate însemnate. De pildă, 
colectiviștii Dumitru Trandafir și St. 
Tudor au ajuns plriăîn sferturile de

Handbalistele
s-au

rănimii sărace și a muncitorilor din 
Italia am mai scris. Iată însă că săp- 
tămînile trecute a început, în întreaga

1958 Italie, o mare mișcare de protest e 
celor 2 milioane de dijmași împotriva 
proprietarilor funciari care au refuzat 
să încheie noi contracte de muncă. In 
cadrul tratativelor cu conducătorii con.

au hotărît o campanie națională de 
protest.

In ciuda represiunii polițienești a 
guvernului cîrdaș cu marii proprietari, 
în întreaga Italie au avut loc nume
roase mitinguri și demonstrații de 
masă ale dijmașilor. . #

ANTON ALEXE

tă; depistarea tuturor vacilor cu pro
ducții mari risipite în gospodării și 
menținerea lor în producție 8—9 pe
rioade de lactațle, pentru a se obți
ne de la fiecare din ele cel puțin 
4—5 produși femele ; introducerea 
unor noi rețete șl sisteme de în- 
grășare pentru reducerea cu 10 la 
sută a consumului de unități nutri
tive.

Foarte mulți dintre vorbitori au 
arătat că I.C.M.E.A. nu a răspuns 
pînă acum în măsura necesară sar
cinilor ce i au fost date. I.C.M.E.A, 
a contribuit nepermis de puțin la 
mecanizarea lucrărilor în zootehnie, 
in cultura legumelor, în vii șl livezi. 
Nu-1 mai puțin adevărat însă că 
nici Departamentul Gostat n-a fă
cut tot ce i-a stat în putință. Tova
rășul Văleanu a criticat pe bună 
dreptate unele direcții din Departa
ment care își spun cu întîrziere cu
vîntul asupra unor lucrări de inova
ții, ori, lucru șl mai grav, le rătă
cesc și nu le mai înapoiază Direc
ției tehnice de la care le-au primit 
pentru studiu și avizare.

★

Propunerile și sugestiile făcute, 
angajamentele luate, criticile aduse 
unor direcții cu ocazia dezbaterii 
proiectului de Directive demonstrea
ză adînca seriozitate cu care lucră
torii Departamentului Gostat pri
vesc sarcinile puse de partid. Vor
bitorii au subliniat că multe dintre 
sarcinile date întregii agriculturi au 
fost deja îndeplinite de către gospo
dăriile de stat, care sînt hotărîte să 
se situeze și-n anii ce urmează în 
fruntea celorlalte unități agricole so
cialiste.

Lucrătorii Departamentului Gostat 
au arătat că sînt hotărîți să nu-șl 
precupețească eforturile șl price
perea pentru îndeplinirea înainte de 
termen a sarcinilor puse de partid, 
pentru a produce mult și ieftin, con
tribuind astfe] la creșterea acumu
lărilor socialiste șl bunăstarea oame
nilor muncii. I
• . 1 ■ i . •

finală ale campionatului republican de 
șah, iar colectiviștii Dumitru Cătălin 
și Ion Mitran s-au evidențiat în cam
pionatul raional de tenis de masă. O 
frumoasă comportare au și ech'pele dî 
fotbal , și volei care activează in cam
pionatele raionale.

Apoi, tov. George Rugină, ne-a 
vorb't despre baza material sportivă 
a colectiviștilor din G.A C. „Drumul 
lui. Lenin". Ei și-au amenajat prin 
muncă voluntară și cu sprijinul sfa
tului popular din comună (președ'nte 
Alecu Nedelcu) un teren de fotbal, 
care a fost împrejmuit și care are o 
tribună. De asemenea, acum sînt în 
curs de amenajare un teren de vo
lei, tin t ren de baschet, pistă pentru 
probele G.M.A., .etc. La această ac
țiune participă' numeroși tineri țărani 
colect:vlști, cum sînt Ion Manea, Cos- 
tică Matache, Ion Mitran, D. CătăJ 
lin, D. Trandafir, etc., ca și eleyii 
școlii de 7 ani. Lucrările vor fi ter
minate în aceste zile, astfel că în 
cinstea celui de-al IH-lea Congres al 
P.M.R., să se .poată desfășura aici în
trecerile din cadrul concursurilor cul
tural-sportive ale tineretului.

de la „Agricola" 
calificat în finală

Recent s-a desfășurat în sala de 
sporturi din Constanța faza de zonă a 
campionatului republican de handbal 
în 7 al școlilor medii și profesionale. 
Aici au participat echipele campioane 
ale regiunilor Galați, Ploești, Bucure- 
reștj și Constanța. întrecerile au fost 
urmărite cu mult interes de spectatorii 
constănțeni, care au avut prilejul să 
vizioneze jocuri deosebit de deputate.

La întrecerile echipelor feminine 
ale școlilor profesionale, formația 
școlii profesionale agricole din comuna 
Fierbinți, raionul Snagov, a avut o 
comportare foarte bună reușind să

M. L.

Fierbinți

cîștige detașat toate jocurile disputate. 
Astfel, aceasta a întrecut cu scorul de 
16—1 echipa școlii din Constanța, a 
dispus cu 11—0 de școala profesională 
din Chișcani, regiunea Galați și a 
învins cu 10—1 formația școlii profe- 
sionale din Buzău, regiunea Ploești- 

In urma acestor victorii, echipa șco
lii profesionale agricole din Fierbinți 
(antrenor prof. I. Popa), formată din 
fiice de țărani colectiviști, a ocupat 
primul loc și s-a. calificat pentru fi-, 
nala campionatului republican de hand
bal în 7 al școlilor profesionale, care 
se va disputa la 30 iunie la Iași.

De vînzare la toate magazinele cooperativelor sătești

Producători,
Tundeți oile la termenul fixat de sfatul popular.
Fi|i primii la predarea linei din cote și contracte 

către centrele de colectare D.C.A.
Predînd lînă de bună calitate obțineți prețuri 

avantajoase, mărindu-vă venitul gospodăriei voa
stre. Odată cu predarea cotelor, valorificați priso
sul de lînă, predîndu-l la centrele de colectare 
D.C.A. care vă plătesc prețuri de achiziții.

Centrele de colectare D.C.A. funcționează în co
munele și la termenele fixate prin decizia sfatului 
popular.

I. C. I. — U. R. C. C. București
Str. Serg. Nuțu Ion nr. 8-12 Raionul Lenin

Vinde prin virament, acceptare sau numerar: hamuri 
cinepă, a 2 cai și 1 cal, hamuri combinate, hățuri, 
ștreanguri, frînghii de toate dimensiunile, hamuri 
piele, câpețele, unelte agricole cu tracțiune animală 

(pluguri, grape, prășitori, porzolatoare etc)
Marfa este de bună calitate, cu aspect comercial 

și cu prețuri reduse
Solicitatorii se vor adresa la telefon 14.43.18


